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9e vergadering Woensdag 16 maart 1988
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer J. Pede BEGROTINGEN

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
10 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

W. Content, P. Van Grembergen, D.
Vervaet ; gezondheidsredenen.

H. Adriaensens, H. Suykerbuyk ;
buitenslands.

Indiening en verwijzing
De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :
- Ontwerp van decreet houdende

de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotings-
jaar 1988
- 8-A (BZ 1988) - Nr. 1 + Bij-
lagen 1 tot VI
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting en
de verschillende ter zake bevoeg-
de Commissies.

- Ontwerp van financiedecreet voor
het begrotingsjaar 1988
- lO-A  (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :
- Ontwerp van decreet houdende

opheffing van het decreet van 21
maart 1985 houdende het statuut
van de reisbureaus
- 88 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Sport en Toerisme.

- Ontwerp van decreet tot wijziging
van het decreet van 5 maart 1985
houdende regeling van de erken-
ning en subsidiëring van voorzie-
ningen voor bejaarden
- 103 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

H. De Croo, J. Gabriels, W. Seeuws,
H. Schiltz, W. Van Renterghem, R.
Van Steenkiste, G. Verhaegen, J.
Verheyden en J. Wyninckx ; ambts- BEGROTINGSSTUK VOORSTELLEN VAN DECREET
verplichtingen.

BOODSCHAP

De Voorzitter : Bij brief van 10
maart 1988 deelt de Voorzitter van
de Senaat mee dat voornoemde Raad
zich ter vergadering van die dag heeft
geconstitueerd.

Indiening en verwijzing
De Voorzitter : Het volgende begro-
tingsstuk werd ingediend :
- Algemene toelichting bij de mid-

delen- en de uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1988
- 6-A (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting en
de verschillende ter zake bevoeg-
de Commissies.

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van decreet werden inge-
diend :
- Voorstel van decreet van de heren

L. Van den Bossche, K. Van
Miert en J. Van Elewyck houden-
de regeling van de mededelingen
van de Vlaamse Executieve over
de zenders van de Belgische Ra-
dio en Televisie, Nederlandse
Uitzendingen
- 72 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Media.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 9
16 maart 1988

Berichten van verhindering
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Ingekomen stukken 165



Voorzitter

- Voorstel van decreet van de heer
L. Vanvelthoven C.S. houdende
regeling van de milieueffectrap-
portering in het Vlaamse Gewest
- 73 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Vanvelthoven C.S. houdende
regeling van de veiligheidsrappor-
tering en organisatie van de pre-
ventie van milieurampen in het
Vlaamse Gewest
- 74 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Vanvelthoven C.S. houdende
wijziging van het decreet van 2
juli 1981 betreffende het beheer
van afvalstoffen
- 75 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Vanvelthoven C.S. houdende
coördinatie van vergunningen
waarvoor het Vlaamse Gewest
bevoegd is
- 76 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Vanvelthoven C.S. houdende
coördinatie van vergunningen
waarvoor de Vlaamse Gemeen-
schap bevoegd is
- 77 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Vanvelthoven C.S. houdende
uitbreiding van het toepassingsge-
bied van het decreet van 2 juli
1981 betreffende het beheer van
afvalstoffen, tot de giftige afval-
stoffen
- 78 (BZ 1988) - Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Vanvelthoven houdende wijzi-
ging van de wet van 26 maart 1971
op de bescherming van de opper-
vlaktewateren tegen verontreini-
ging
- 79 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
J. De Seranno houdende wijziging
van artikel 64 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie
van de ruimtelijke ordening en
van de stedebouw
- 80 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Ruimtelijke Ordening.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Ansoms C.S. houdende maatre-
gelen tot bevordering van de eer-
stelijnsmilieuzorg door de ge-
meenten
- 84 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Ansoms C.S. houdende toeken-
ning van een vergunning voor
adoptiediensten
- 85 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Ansoms C.S. houdende toeken-
ning van weddetoelagen voor ge-
meentelijke milieuambtenaren
- 86 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Ansoms C.S. houdende oprich-
ting van een Vlaamse Stichting
voor Verkeerskunde
- 87 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van decreet van de heer

M. Olivier c.s houdende oprich-
ting van een Vlaams Instituut
voor Informatie en Promotie
- 89 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

- Voorstel van decreet van de heer
M. Olivier C.S. houdende uitbrei-
ding van de bevoegdheden van
het Vlaams Instituut voor Infor-
matie en Promotie
- 90 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

- Voorstel van decreet van de heer
E. Flamant C.S. houdende aan-
moediging van de thuisverzorging
- 91 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

- Voorstel van decreet van de heer
W. Taelman C.S. houdende wette-
lijke regeling van de kandidatuur,
de licentie en het doctoraat in de
moraalwetenschappen, alsmede
de aggregatie voor het hoger se-
cundair onderwijs in de moraal-
wetenschappen
- 94 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon C.S. houdende erken-
ning en subsidiëring van de Stich-
ting Algemeen-Nederlands Con-
gres
- 96 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Dierickx houdende regeling
van de vogelbescherming
- 101 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu, Landinrichting
en Natuurbehoud.
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Voorzitter - 97 (BZ 1988) - Nr. 1. JAARVERSLAG

VOORSTELLEN VAN RESOLU-
TIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van resolutie werden inge-
diend :

- Voorstel van resolutie van de heer
A. Laridon C.S. betreffende het
verlenen van prioriteit aan de
Wetshoek op sociaal-economisch
vlak
- 71 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Tewerkstelling
en Energie.

Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming. Indiening

- Voorstel van resolutie van de heer
A. Laridon C.S. betreffende af-
schaffing van de inschrijvingsgel-
den in het kunstonderwijs met be-
perkt leerplan
- 98 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van resolutie van de he-
ren J. Van Elewyck en L. Van
den Bossche betreffende een me-
diaconventie
- 99 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie

De Voorzitter : Het volgende jaar-
verslag werd ingediend :

- Tiende jaarverslag (1986) van de
Vaste Nationale Cultuurpactcom-
missie.
Dit jaarverslag ligt ter inzage bij
het Secretariaat van de Raad, Af-
deling Openbare Vergadering.

voor de Media.
Voorstel van resolutie van de heer MEDEDELINGEN VAN HET RE--
G. Annemans betreffende het - Voorstel van resolutie van de heer KENHOF
cultureel akkoord met de Repu-
bliek Zuid-Afrika
- 81 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Buitenlandse en Externe
Aangelegenheden.

- Voorstel van resolutie van de heer
R. Blanpain C.S. betreffende het
voeren van een anti-rookcampag-
ne naar aanleiding van de ,,Dag
zonder tabak” van de Wereldge-
zondheidsorganisatie
- 82 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

- Voorstel van resolutie van de heer
A. De Beul C.S. betreffende de
wederoprichting van een Voercel
- 93 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Tewerkstelling
en Energie.

- Voorstel van resolutie van de heer
M. Olivier C.S. betreffende het or-
ganiseren van een sensibilisatie-
en opleidingscampagne ter bevor-
dering van de isolatie van wonin-
gen
- 95 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Tewerkstelling
en Energie.

- Voorstel van resolutie van de heer
A. Laridon C.S. betreffende af-
schaffing van de inschrijvingsgel-
den in het kunstonderwijs met be-
perkt leerplan

L. Van den Bossche betreffende
de vestiging en de werking van
een Derde-Wereldpersagentschap
in Vlaanderen
- 100 (BZ 1988) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Media.

VOORSTELLEN TOT WIJZI-
GING VAN HET REGLEMENT

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende vóor-
stellen tot wijziging van het Regle-
ment werden ingediend :

- Voorstel van mevrouw M. Vogels
tot wijziging van het Reglement
van Orde van de Vlaamse Raad
- 92 (BZ 1988) - Nr. 1.

- Voorstel van de heer H. Suyker-
buyk C.S. tot wijziging van het
Reglement van Orde van de
Vlaamse Raad
- 102 (BZ 1988) - Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

Indiening

De Voorzitter : De volgende mede-
delingen van het Rekenhof werden
ingediend :

- Mededeling van het Rekenhof
van een brief aan de Gemeen-
schapsminister van Cultuur inza-
ke de VZW De Singel.

- Mededeling van het Rekenhof
van brieven aan de Voorzitter van
de Vlaamse Executieve en de Ge-
meenschapsminister van Cultuur
inzake de deelname van het
Vlaamse Gewest en de Vlaamse
Gemeenschap in een Studiesyndi-
caat  voor een toeristisch project.

- Mededeling van het Rekenhof
van een brief aan de Gemeen-
schapsminister van Cultuur inza-
ke de VZW Museum van Heden-
daagse Kunst Antwerpen (MUH-
KA).

- Mededeling van het Rekenhof
van een brief aan de Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en
Brusselse Aangelegenheden inza-
ke de VZW Studiecentrum Open
Hoger Onderwijs (STOHO)

Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.
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Voorzitter

ADVIEZEN VAN DE VLAAMSE
MEDIARAAD

Indiening

De Voorzitter : De volgende advie-
zen van de Vlaamse Mediaraad wer-
den ingediend :

- Adviezen van de Vlaamse Media-
raad over
1. aanvraag tot erkenning van de

niet-openbare televisievereni-
ging VZW Audio-Video-Stu-
dio (AVS) te Eeklo ;

- Arrest van het Arbitragehof inza-
ke het beroep tot vernietiging van
het decreet van het Waalse Ge-
west van 14 oktober 1985 betref-
fende de beveiliging tegen brand
in de woningen (,,relatif à la sécu-
rité contre l’incendie dans les lo-
gements”), ingediend door de Mi-
nisterraad op 18 februari 1987
- Rolnummer 50.

2. aanvraag tot erkenning van de
niet-openbare televisievereni-

Deze arresten van het Arbitrage-

ging VZW Antwerpse Televi-
hof liggen ter inzage bij het Secre-

sie (ATV) te Berchem ;
tariaat van de Raad, Afdeling
Openbare Vergadering.

3. aanvraag om toelating tot het
verspreiden via de kabel van
een  ,,Rolkrant” van  de  NV
EBES, zone Antwerpen-Lim-
burg.

Deze adviezen van de Vlaamse
Mediaraad liggen ter inzage bij
het Secretariaat van de Raad,
Afdeling Openbare Vergade-
ring.

ARRESTEN VAN HET ARBI-
TRAGEHOF

Indiening

De Voorzitter : De volgende arresten
van het Arbitragehof werden inge-
diend :

- Arrest van het Arbitragehof van
25 februari 1988 inzake het be-
roep tot gedeeltelijke vernietiging
van het decreet van het Waalse
Gewest van 7 oktober 1985 ,,inza-
ke de bescherming van het opper-
vlaktewater tegen vervuiling”
(“sur la protection des eaux de
surface contre la pollution”)
- Rolnummer 45.

- Arrest van het Arbitragehof van
2 maart 1988 inzake de prejudi-
ciële vraag gesteld door de Recht-
bank van eerste aanleg te Brugge
(16e Kamer, zitting houdende in

correctionele zaken) bij vonnis
van 20 mei 1987 in de zaak van
het Openbaar Ministerie tegen F.
Vandendorpe en R. Vincke
- Rolnummer 55.

SCHRIFTELIJKE
(R.v.O. art. 69)

VRAGEN

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren G. Annemans, G. Beer-
den, Jos Bosmans, J. Caudron, J.
Cuyvers, N. De Batselier, A. De
Beul, M. Desutter, K. Dillen, J.
Gabriëls, J. Geysels, L. Kelchter-
mans, H. Knuts, H. Lauwers, me-
vrouw N. Maes, de heren C. Mar-
chand, M. Olivier, A. Schellens,
H. Schiltz, H. Suykerbuyk, me-
vrouw M.  Tyberghien-vanden-
bussche,  de heren E.  Vande-
bosch, F. Vandenbroucke, L.
Vanhorenbeek, R. Van Steenkis-
te, J. Valkeniers.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Opnieuw aanhangig maken op voor-
stel van het Bureau en verwijzing

De Voorzitter : De lijst met de over-
eenkomstig artikel 2, le lid van het
decreet van 21 juni 1972 op voorstel
van het Bureau aanhangig te maken

voorstellen van decreet werd op de
banken rondgedeeld.

Zijn er daaromtrent opmerkingen ?
(Neen)

Dan zijn de volgende voorstellen van
decreet opnieuw aanhangig bij de
Raad en worden zij naar de respectie-
ve bevoegde Commissies verwezen :

- Voorstel van decreet van de heer
G. Verhaegen C.S. houdende er-
kenning en subsidiëring van orga-
nisaties voor lectuurbegeleiding
- 104 (BZ 1988) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heren
W. Seeuws en A. De Beul hou-
dende bescherming van land-
schappen
- 105 (BZ 1988) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Gabriels C.S. houdende be-
scherming van de gemeente Voe-
ren als landschap
- 106 (BZ 1988) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Hancké houdende organisatie
van de prenatale preventie
- 107 (BZ 1988) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

- Voorstel van decreet van de heer
W. Van Durme houdende vervan-
ging van de benaming ,,minder-
validen” door de benaming ,,ge-
handicapten”
- 108 (BZ 1988) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

- Voorstel van decreet van de heer
L. Van den Bossche C.S. houden-
de regeling van de huurovereen-
komsten voor sociale woningen
- 109 (BZ 1988) - Nr. 1
Te verwijzen naar de Commissie
voor Huisvesting en Stadsvernieu-
wing.

- Voorstel van decreet van de heren
L. Van den Bossche en J. Van
Elewyck tot wijziging van het ko-
ninklijk besluit van 18 december
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Voorzitter

1979 ,,houdende reglementering
voor het Vlaamse Gewest van het
huurstelsel betreffende de wonin-
gen die aan de door de Nationale
Maatschappij voor de Huisvesting
erkende Vennootschappen of aan
de Nationale Maatschappij zelf
toebehoren”
- 110 (BZ 1988) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Huisvesting en Stadsvernieu-
wing.

- Voorstel van decreet van de heer
M. Desutter houdende wijziging
van artikel 70bis van de wet van
29 maart 1962 houdende organisa-
tie van de ruimtelijke ordening en
van de stedebouw
- 111 (BZ 1988) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Ruimtelijke Ordening.

MOTIE VAN ORDE
Voorstel tot aanvulling van de agen-
da
De Voorzitter : De heer De Beul
heeft het woord.

De heer A. De Beul : Gisteren is de
Commissie voor Welzijn en Gezond-
heid zo welwillend geweest het voor-
stel van resolutie van de heer Blan-
pain betreffende het voeren van een
antirookcampagne naar aanleiding
van de dag zonder tabak georgani-
seerd door de Wereldgezondheidsor-
ganisatie op 7 april 1988, te behande-
len met het voornemen er een mon-
deling verslag over uit te brengen.
Zodoende kunnen wij dit voorstel
vandaag nog behandelen. Mijnheer
de Voorzitter, mag ik u vragen dit
voorstel van resolutie op onze agenda
te plaatsen om er vandaag nog over
te kunnen stemmen.

De Voorzitter : Mijnheer De Beul,
dit voorstel van resolutie stond niet
op de agenda van de Commissie. Het
was zelfs niet rondgedeeld. Derhalve
konden de leden die dit wensten niet
naar de Commissie komen om er
kennis van te nemen. Daarom zou ik
het best vinden dat dit voorstel de

normale procedure zou volgen. Op
30 maart hebben wij nog een openba-
re vergadering waarin wij dit voorstel
kunnen behandelen. Ik meen dat wij
voor niemand wat de procedure be-
treft een uitzondering kunnen ma-
ken. In openbare vergadering werd
evenmin tot enige spoedbehandeling
beslist.

De heer A. De Beul : Gisteren heeft
de Commissie, gelet op de datum van
7 april, het voorstel afgehandeld.

De Voorzitter : Zolang een stuk niet
is rondgedeeld kan het niet worden
behandeld in Commissie. De leden
hadden geen kennis van dit voorstel.

De heer A. De Beul : Bij mijn weten
werd het stuk rondgedeeld aan de le-
den van de Commissie. Gisteren
werd in de Commissie de hoogdrin-
gendheid gevraagd en aanvaard. De
bedoeling van de resolutie is onder
meer een aantal ministers vooraf-
gaandelijk bepaalde maatregelen te
laten nemen. Dit kan niet meer ge-
beuren als het voorstel pas op 30
maart door de Raad wordt behan-
deld.

De Voorzitter : Mijnheer De Beul,
dit voorstel van resolutie zat vandaag
pas bij de ingediende stukken waarop
ik daarstraks heb gealludeerd. Ik kan
hiervoor geen uitzondering maken,
dat zou een gevaarlijk precedent zijn
voor de toekomst.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik denk dat u gelijk
heeft, maar dat het ook mogelijk is
het probleem op te lossen. Ik geloof
dat er in de Raad geen meerderheid
tegen de anti-rookcampagne is. Dat
hoop ik tenminste. Als het voorstel
van resolutie van onze collega offi-
cieel wordt ingediend bij de Raad,
kan aan de diensten worden gevraagd
dit rond te delen zodat het deze na-
middag nog bij hoogdringendheid
kan worden behandeld, helemaal
conform het Reglement. Overigens
meen ik dat het fout is als de Com-
missies zelf de hoogdringendheid van
bepaalde punten gaan beslissen. Dat
kan alleen maar leiden tot misver-
standen. Ik denk dat het doel dat col-
lega Blanpain zich stelt - en velen
onder ons met hem - op een andere
manier kan worden bereikt.

De heer A. De Beul : Mijnheer de
Voorzitter, mag ik vragen dat het
stuk onmiddellijk zou worden rond-
gedeeld opdat de behandeling bij
hoogdringendheid zou kunnen wor-
den gevraagd. De Commissie voor de
Volksgezondheid kan dan eventueel
in het begin van de namiddag verga-
deren en de beslissing, die zij gisteren
heeft genomen, opnieuw bevestigen.
Aldus zou over het voorstel van reso-
lutie vandaag nog kunnen worden ge-
stemd.

De Voorzitter : Indien de procedure
wordt gevolgd, heb ik er inderdaad
geen bezwaar tegen. Nadat het stuk
is rondgedeeld moet de voorrangsbe-
handeling in Commissie worden ge-
vraagd ; daarna moet in de Vlaamse
Raad de hoogdringendheid worden
gevraagd.

De heer A. De Beul : Akkoord.

VRAGEN (R.v.O. art. 70)

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer L. Waltniel, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën
en Begroting, over de benoeming van
een Gemeenschapscommissaris van
Financiën bij de BRT

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer De
Beul tot de heer Waltniel, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën en Begroting, over de benoe-
ming van een Gemeenschapscommis-
saris van Financiën bij de BRT.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul : Mijnheer de
Voorzitter, mijnheer de Minister,
collega’s, op 27 januari 1988 heeft de
Vlaamse Executieve besloten een In-
specteur-generaal van Financiën met
ingang van 1 maart 1988 te benoemen
als Gemeenschapscommissaris van
Financiën bij de BRT, teneinde ,,op
permanente wijze de financiële en
budgettaire controle bij de BRT te
regelen”.
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De Beul gegeven door Professor Dr. W. Lam-
brechts  van de UIA.

De opdracht van deze Gemeen-
schapscommissaris staat omschreven
in een besluit van de Executieve,
eveneens gedateerd op 27 januari
1988. De BRT, bekommerd om de
autonomie van het instituut, vecht de
wettelijkheid van dit besluit aan op
juridische gronden. Ze wordt daarin
gesteund door een duidelijk advies
van een UIA-professor.

De gewraakte artikelen van het be-
sluit zijn : artikel 5 8 1, 7 tot en met
10.

reeds ervaring opdeden”. De ontgoo-
cheling bij de werkers van het eerste
uur was dan ook immens groot toen
bleek dat alle mooie verklaringen ten
spijt één kabinetsmedewerker van de
heer Kelchtermans en één kabinets-
medewerker van de heer Verhofstadt
tot respectievelijk directeur en be-
leidsmedewerker werden geparachu-
teerd.

De BRT stelt dat de aanstelling van
deze Gemeenschapscommissaris een
maatregel is van bijzonder toezicht,
en niet van algemeen toezicht, terwijl
voor de parastatale B die de BRT is,
enkel de algemene toezichtsvoogdij
geldt.

Kan de heer Minister mij antwoorden
op volgende vragen ?

1. Met welke inhoudelijke criteria
kan de Minister deze benoemingen
rechtvaardigen ?

2. Wat bedoelde de Minister destijds
met niet door de politiek benoemd ?

Bij mijn weten is dit niet gebeurd.
Waarom niet ?

3. Na overleg met de Voorzitter van
de Vlaamse Executieve en de Ge-
meenschapsminister van Cultuur
werd beslist twee nieuwe ontwerpen
van Executievebesluiten op te stel-
len, waarin de gewraakte artikelen
niet meer worden opgenomen en
waarin de twee bovengenoemde be-
sluiten van 27 januari 1988 worden
ingetrokken. Deze ontwerpen van
Executievebesluiten zullen tijdens de
eerstvolgende vergadering van de
Vlaamse Executieve worden behan-
deld.

Kan de heer Minister de juridische
argumentatie van de BRT weerleg-
gen ?

De Voozitter : Het incident is geslo-
ten.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Zo niet, waarom zorgt hij er dan niet
voor dat dit besluit wordt ingetrok-
ken ?

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

De heer L. Waltniel : Mijnheer de
Voorzitter, in antwoord op de vraag
van het geacht lid kan ik hem het
volgende mededelen.

Vraag van mevrouw M. Vogels tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Tewerkstelling,
Vorming en Openbaar Ambt, over
de toelage aan en de benoemingen
bij de VZW Studiecentrum Open
Hoger Onderwijs

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, da-
mes en heren, ik wens aan het geach-
te lid het volgende te antwoorden :
de VZW Studiecentrum Open Hoger
Onderwijs maakt geen deel meer uit
van mijn bevoegdheden. De Ge-
meenschapsminister voor onderwijs,
collega Weckx, is nu bevoegd.

De vraag verwijst echter uitdrukke-
lijk naar een uitspraak die ikzelf heb
gedaan en waar ik nog achter sta.
Vandaar dat ik op deze vraag wens
te antwoorden.

1. De Vlaamse Executieve heeft op
27 januari 1988 volgende besluiten
goedgekeurd :

1. Besluit van de Vlaamse Executieve
tot regeling van uitvoering van de op-
dracht van de Gemeenschapscom-
missaris van Financiën bij de BRT,
Nederlandse Uitzendingen ;

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van mevrouw Vo-
gels tot de heer Theo Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Tewerk-
stelling, Vorming en Openbaar
Ambt, over de toelage aan en de be-
noemingen bij de VZW Studiecen-
trum Open Hoger Onderwijs.

Met de verklaring dat het personeel
van de VZW niet door de politiek
zou aangeworven worden, bedoelde
ik dat de VZW Studiecentrum Open
Hoger Onderwijs zelf de benoemin-
gen zou doen.

Mevrouw Vogels heeft het woord.
2. Besluit van de Vlaamse Executieve
tot benoeming van een Gemeen-
schapscommissaris van Financiën bij
de BRT, Nederlandse Uitzendingen.

2. De BRT is van oordeel dat het
eerste besluit niet in overeenstem-
ming is met de wet van 16 maart 1954
betreffende de administratieve en be-
grotingscontrole op sommige instel-
lingen van openbaar nut.

De BRT steunt zich op een advies
dat, op verzoek van de BRT, werd

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, naar aan-
leiding van het besluit van de Vlaam-
se Executieve houdende toekenning
van een toelage aan de VZW Studie-
centrum Open Hoger Onderwijs,
verklaarde de Minister op 8 decem-
ber 1987 aan een Vlaamse krant :
,,Het personeel zal door de VZW zelf
aangeworven worden, niet door ,,de
politiek”, bovendien zal gerecruteerd
worden onder degenen die ter zake

De Raad van Bestuur heeft dat ook
zo gedaan, nadat daarvoor de nodige
examens waren georganiseerd. De
VZW heeft zelf het personeel be-
noemd. Er is dus geen enkele ingreep
rechtstreeks of onrechtstreeks van-
wege mezelf of van de Vlaamse Exe-
cutieve gebeurd. Wat de keuze van
de medewerkers zelf betreft kan men
niemand beletten zich kandidaat te
stellen, zeker niet wanneer die per-
soon van bij het begin betrokken was
bij de besprekingen die tussen de
werkgroepen ter voorbereiding van
de oprichting van het Studiecentrum
Open Hoger Onderwijs werden ge-
voerd. De normale voorwaarden
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T. Kelchtermans

werden ook aan deze kandidaat ge-
steld. Ik kan alleen maar getuigen
dat de keuze die dor de VZW werd
gemaakt - dit is een persoonlijke me-
ning - getuigt dat zij met veel zorg
de criteria heeft opgesteld.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de opmer-
kingen van het Rekenhof ten aanzien
van de VZW De Singel te Antwerpen

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de opmer-
kingen van het Rekenhof ten aanzien
van de VZW Museum van Heden-
daagse Kunst te Antwerpen

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
mondelinge vragen van de heer De

Mevrouw M. Vogels (AGALE V)
wou de inhoudelijke criteria bij de be-
noemingen VZ W Studiecentrum
Open Hoger Onderwijs nader om-
schreven zien

Beul tot de heer Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over :

1. de opmerkingen van het Rekenhof
ten aanzien van de VZW De Singel
te Antwerpen ;

2. de opmerkingen van het Rekenhof
ten aanzien van de VZW Museum
van Hedendaagse Kunst te Antwer-
pen.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s,
door het Rekenhof werden recent
opmerkingen geformuleerd met be-
trekking tot het statuut en de finan-
ciële werking van de VZW De Singel
te Antwerpen.

Het Rekenhof is hierbij de mening
toegedaan dat de VZW De Singel
een openbare dienst uitoefent en
daartoe een adequaat statuut zou
moeten krijgen, dat wordt vastgelegd
door de decreetgever.

Blijkbaar heeft het Rekenhof bij het
formuleren van zijn opmerkingen
geen rekening gehouden met het feit
dat de VZW De Singel ook nog het
beheer en het onderhoud verzorgt
van het omvangrijke gebouwencom-
plex ingenomen door het Koninklijk
Muziekconservatorium, de BRT-
Antwerpen en De Singel zelf.

Graag vernamen wij welke houding
de Minster  aanneemt tegenover het
standpunt van het Rekenhof en wel-
ke maatregelen hij dienvolgens gaat
nemen om de situatie op te klaren ?

Gelijkaardige opmerkingen werden
geformuleerd met betrekking tot de
VZW Museum van Hedendaagse
Kunst te Antwerpen, kortweg MUH-
KA genaamd.
Het Rekenhof stelt hierbij dat de
door de Vlaamse Executieve opge-
richte VZW MUHKA in feite een
soort verkapte parastatale B is, ter-
wijl tevens de ondoorzichtige finan-
ciële collusie met de steun-VZW
Vrienden van het MUHKA op de
korrel wordt genomen.

Het Rekenhof is van oordeel dat het
statuut van het MUHKA door de de-
creetgever moet worden vastgelegd
en wil tevens controlemogelijkheden

over de financiële verrichtingen van
de steun- VZW Vrienden van het
MUHKA.

Onze vraag hierbij is uiteraard de-
zelfde als deze inzake De Singel.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, er
wordt reeds geruime tijd een onder-
zoek ingesteld in hoeverre de statu-
ten van een aantal VZW’s, waarbij
de Vlaamse Gemeenschap niet on-
middellijk als mede-oprichter betrok-
ken is, toch aan de goedkeuring van
de Vlaamse Raad onderworpen zijn
gelet op de verregaande toezichtsmo-
daliteiten en het beheer van een in-
frastructuur die eigendom is van de
Vlaamse Gemeenschap.

In het huidige stadium van het onder-
zoek is duidelijk dat er meerdere
VZW’s zijn die op basis van de reeds
vermelde criteria, in aanmerking ko-
men voor een decretale goedkeuring
van hun statuten.

Ik heb dan ook opdracht gegeven te
onderzoeken in hoeverre het oppor-
tuun zou zijn alles in globo voor te
leggen dan wel per geval. Om de soe-
pelheid van het geheel van de wer-
king van deze VZW’s niet in het ge-
drang te brengen wordt gedacht aan
een systeem waarbij in het decreet,
per instelling, zou vastgelegd wor-
den : onder meer de doelstelling van
de VZW, de controlebevoegdheid
vanwege de Vlaamse Executieve, het
beschikkingsrecht door de betrokken
VZW over éen infrastructuur die ei-
gendom is van de Vlaamse Gemeen-
schap en het toekennen van een sub-
sidie die de VZW toelaat haar op-
dracht te vervullen.

Wat betreft het probleem van de
steun-VZW ,,Vrienden van het
MUHKA”, dien ik er vooreerst de
aandacht op te vestigen dat dit pro-
bleem eveneens van ruimere aard is.

Het fenomeen van de steun-VZW’s
dateert niet van gisteren. Het feno-
meen  van  de  VZW’s  ,,Vrienden
van.. .” heeft naar ik meen zijn ont-
staan gevonden bij een aantal musea.
Deze musea die slechts een beperkte
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Dewael

opdracht hadden, met name het lou-
ter organiseren van een museum,
konden zich vanuit statutair oogpunt
niet inlaten met een aantal interes-
sante nevenactiviteiten van het mu-
seum. Dit had tot gevolg dat een aan-
tal mensen zich los van het museum
gingen organiseren - meestal in
VZW-vorm - om zich buiten het nor-
male werkpatroon te kunnen bezig-
houden met bijvoorbeeld promotie
en educatieve activiteiten.

Het aantrekken van gelden via fiscale
aftrekbaarheid van giften, sponsoring
en dergelijke kreeg met de tijd een
even ruime belangstelling als de an-
dere activiteiten, hetgeen dan on-
rechtstreeks het museum weer ten
goede kwam.

Omwille van het jarenlang gehuldig-
de principe van de ,,tekortsubsidië-
ring”, dat creativiteit en dynamiek
bestrafte, gingen meer en meer cultu-
rele organisaties een voorbeeld ne-
men aan de ,,Vrienden van...” -
VZW’s in het publiekrechtelijk do-
mein van de musea en men ging ge-
lijkaardige VZW’s naast de hoofd-
VZW’s oprichten.

Deze VZW’s zijn inderdaad meer op
zakelijke basis geschoeid en trachten
uit de privésector gelden aan te trek-
ken waarmee zij dan supplementaire
opdrachten van de hoofd-VZW kun-
nen bekostigen. Over deze feitelijk-
heid spreken in termen van financiële
collusie kan soms wel terecht zijn
maar meestal niet.

Alhoewel ik begrip heb voor de drijf-
veren en motieven die aan de basis
liggen van een aantal dergelijke rea-
liteiten, toch ben ik hier zeker niet
onverdeeld gelukkig mee. Misbrui-
ken zijn mogelijk.

Als Gemeenschapsminister van Cul-
tuur moet ik in eerste plaats ervoor
zorgen dat de toch beperkte finan-
ciële middelen waarover ik beschik
inderdaad daar terecht komen waar
ze in functie van het cultureel beleid
het meest verantwoord zijn en boven-
dien hierbij voldoende oog hebben
voor de financiële en zakelijke reali-
teiten die nu eenmaal deel uitmaken
van onze samenleving. Dit wil met

andere woorden zeggen dat op ter-
mijn een vereniging die genoeg finan-
ciële stabiliteit verworven heeft, zal
moeten aanvaarden dat de toelage
aangepast wordt in functie van de be-
hoeften.

De wijze waarop ik dit tracht te be-
reiken is de volgende.

1. Het aanleggen van een reserve,
binnen bepaalde perken, wordt toe-
gelaten. De aanwending ervan is
steeds onderworpen aan de goedkeu-
ring van de Gemeenschapsminister.

Uiteraard reken ik hierbij nog meer
op de controlefuncties van mijn eigen
Administratie, Inspectie van Finan-
ciën en Rekenhof.

2. Ik tracht alle VZW’s waar dit feno-
meen zich voordoet te overtuigen om
de steun-VZW op te doeken en bin-
nen de eigenlijke VZW te werken
met een artistieke en financiële vleu-
gel. Ik heb hier overigens een zeer
belangrijk element voor in handen,
met name de erkenning voor fiscale
aftrekbaarheid van giften.

Wat nu specifiek de financiële collu-
sie in het MUHKA betreft, kan ikhet
volgende zeggen.

1. De Administratie is samen met en-
kele kabinetsleden bezig aan een on-
derzoek ter zake. Een ontwerp van
akkoord aan het Rekenhof zal eerst-
daags aan mij voorgelegd worden.

2. Zwart op wit beschik ik nog niet
over gegevens, doch uit de tot op he-
den gevoerde gesprekken is het vol-
gende gebleken :

a. de boeken van de VZW-Vrienden
van het MUHKA zullen ter inzage
voorgelegd worden ;

b. de rekening 430-0878601-63 was
een voorlopige rekening die in 1985
geopend werd om de Lotto-toelage
in ontvangst te kunnen nemen in af-
wachting van de definitieve oprich-
ting van de VZW  ;

c. de zes miljoen F. die men van de
Lotto gekregen had in 1985, waren
in de mondelinge onderhandelingen
bestemd geworden voor de aankoop
van kunstwerken. Dit is nogal evi-
dent aangezien het om een museum
gaat.

Eind 1986 was het MUHKA echter
bevreesd dat het deze toelage zou
verspelen in het kader van de hoger-
genoemde filosofie aangaande de de-
ficit-betoelaging. Het MUHKA had
immers nog niet de gelegenheid ge-
had dit geld te gebruiken voor de
aankoop van kunstwerken aangezien
het nauwelijks over een gepaste in-
frastructuur beschikte. Daardoor
heeft het inderdaad deze zes miljoen
F. overgeboekt van de hoofd-VZW
naar de steun-VZW  doch deze wer-
den onmiddellijk teruggeboekt in
1987, op eerste verzoek van hoger-
hand.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer L. Vanhorenbeek
tot de heer H. Weckx, Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en
Brusselse Aangelegenheden, over de
mededeling van het Rekenhof inzake
de VZW Studiecentrum Open Hoger
Onderwijs

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van-
horenbeek tot de heer Weckx, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs
en Brusselse Aangelegenheden, over
de mededeling van het Rekenhof in-
zake de VZW Studiecentrum Open
Hoger Onderwijs.

De heer Vanhorenbeek heeft het
woord.

De heer L. Vanhorenbeek (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
de Vlaamse Executieve trof op 7 de-
cember 1987 een besluit waarbij aan
de VZW STOHO een toelage van 30
miljoen frank wordt toegekend.

In zijn schrijven van 29 februari
jongstleden deelde het Rekenhof me-
de dat de VZW Studiecentrum Open
Hoger Onderwijs de taak uitoefent
van een openbare dienst en dus ei-
genlijk als een uitvoeringsinstrument
van het overheidsbeleid moet worden
beschouwd.

Het Hof besluit dan ook : 1. dat de
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Vanhorenbeek

statuten van deze VZW bij decreet
moeten worden goedgekeurd ;

2. dat de Vlaamse Raad in elk geval
zal moeten beraadslagen over deze
aangelegenheid naar aanleiding van
het aangekondigde ontwerp van de-
creet.

Mijn vraag aan de Minister ligt voor
de hand. Welk gevolg geeft de Minis-
ter aan de conclusies van het Reken-
hof ?

De Voorzitter : Minister Weckx heeft
het woord.

Minister H. Weckx (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, waarde col-
lega’s, op zuiver juridische gronden
kan de conclusie van het Rekenhof
in haar mededeling over de VZW
Studiecentrum Open Hoger Onder-
wijs niet anders dan bijgetreden wor-
den. Het STOH oefent inderdaad
een taak uit die als uitvoering kan
worden beschouwd van het beleid
van de Vlaamse Executieve inzake
open hoger onderwijs.

Hierbij dient echter vooreerst opge-
merkt dat het Rekenhof de brief zo-
als vermeld door het geachte lid wel-
iswaar verstuurde, doch anderzijds
de uitbetaling van de eerste toelage-
schijf van 8.000.000 F voor de VZW
STOHO wel heeft geviseerd en dat
logischerwijze ook voor de volgende
drie toelageschijven zal doen.

Het gaat hier dus eerder om princi-
piële dan om praktische bezwaren.
Immers, in de schoot van de Vlaamse
Executieve werd reeds een ontwerp-
decreet besproken over het open ho-
ger onderwijs, dat echter omwille van
de ontbinding van de Vlaamse Raad
vorig jaar niet meer kon ingediend
worden. De VZW Studiecentrum
Open Hoger Onderwijs moet de brug
vormen tussen het reeds verrichte
werk voor het open hoger onderwijs
in Vlaanderen en de komende decre-
tale regeling. Hiernaast wordt overi-
gens ook verwezen in het recente Re-
geerakkoord. De  bedoe lde  VZW
heeft dan ook een duidelijk tijdelijk
karakter.

De principieel terechte bezwaren, ge-
koppeld aan praktische inschikkelik-

heid van het Rekenhof, wijzen er dus
op dat de decreetgever binnen een
redelijke tijdsspanne een oplossing
moet kunnen geven aan de nood en
de vraag naar open hoger onderwijs
in onze Gemeenschap. In dat kader
zal dan ook in de komende maanden
ter zake een ontwerp van decreet in-
gediend worden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN
De Voorzitter : Dames en heren,
mag ik even uw aandacht vragen voor
een regeling van de werkzaamhe-
den ?

Luidens onze agenda hadden wij ons
deze namiddag conform artikel 59,
punt 2, 2e lid van het Reglement van
Orde moeten uitspreken over de ont-
vankelijkheid van het voorstel van
decreet van de heer Blanpain C.S.
houdende regeling van de burgerlijke
verantwoordelijkheid bij de organisa-
tie van sportwedstrijden.

Ter informatie deel ik u mede dat ik
dat voorstel van decreet ingevolge
het advies van de bevoegde dienst op
12 februari jongstleden onontvanke-
lijk heb verklaard omdat de Vlaamse
Raad geen bevoegdheid heeft op bur-
gerrechtelijk gebied.

Op 17 februari heeft de heer Blan-
pain overeenkomstig voormelde
reglementaire bepaling om beslissing
van de Raad verzocht.

Ter voorbereiding van die beslissing
en ten einde de Raad degelijk voor
te lichten, heb ik het opportuun
geacht de Commissie voor de Alge-
mene Zaken, het Reglement en de
Verzoekschriften daaromtrent bijeen
te roepen.
Die Commissie heeft de zaak gisteren
onderzocht en is unaniem tot de be-
vinding gekomen dat het, mede gelet
op het feit dat het hier de eerste keer
is dat voornoemde nieuwe reglemen-
taire bepaling toepassing vindt, ver-
kieslijk is vooralsnog het advies van

de Raad van State in te winnen, zo-
wel over het voorstel-Blanpain als
over een gelijkaardig voorstel van de-
creet van de heer Ansoms C.S. hou-
dende verbetering van het verzeke-
ringsstatuut voor signaalgevers bij
wielerwedstrijden en veldritten. Op
die algemene wens ben ik dan ook
ingegaan en bijgevolg is het voor de-
ze namiddag voorziene agendapunt
houdende stemming over de ontvan-
kelijkheid van het betrokken voorstel
van decreet zonder inhoud gewor-
den. Het wordt derhalve van de
agenda afgevoerd.

Geen bezwaar ? (Neen)

Dan is aldus besloten.

INTERPELLATIES (R.v.O. art.
72)

Interpellatie van de heer J. Geysels
tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over een
mogelijke stopzetting van het experi-
ment basiseducatie en de verdere
ontwikkeling van de basiseducatie

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Geysels tot
de heer Dewael, Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur, over een mogelij-
ke stopzetting van het experiment ba-
siseducatie en de verdere ontwikke-
lingen van de basiseducatie.

De heer Geysels heeft het woord.

De heer J. Geysels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de
Minister, geachte collega’s, mijn ver-
haal begint eigenlijk al een aantal ja-
ren terug, toen in de Vlaamse Ge-
meenschap op het niveau van de vor-
ming een aantal initiatieven genomen
werden. Het gaat hier meer bepaald
over de basiseducatie, dit wil zeggen
educatieve activiteiten voor laag ge-
schoolden. Zo ontstonden in de jaren
zeventig een aantal experimenten en
initiatieven zoals alfabetiserings-
werk, tweedekansonderwijs en ,,Op-
nieuw Gaan Leren” enzovoort.

Al deze initiatieven hadden een geza-
melijk  kenmerk, namelijk dat zij met
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uiterst beperkte middelen, veel goe-
de wil - en als het kon met een aantal
BTK- en DAC-projecten - van start
konden gaan.

Op dat moment was reeds bekend
dat een groot gedeelte van de werk-
lozen in Vlaanderen - ongeveer 60
procent - slechts de lagere school
hadden voltooid of een paar jaar ver-
volgonderwijs hadden genoten. Er
was (en is) dus een correlatie tussen
werkloosheid en laaggeschooldheid.

Dank zij deze initiatieven is men er
in 1984 in geslaagd op dit terrein een
aantal ,,kruisverbindingen” te leggen.
Zo ontstond het Platform voor Basi-
seducatie, waar tussen onder meer
privé-instellingen, het Ministerie van
Onderwijs en de RVA een consensus
werd bereikt. Men was het erover
eens dat basiseducatie in de context
van het leerrecht een sociaal grond-
recht is, dat er een noodzaak voor
een decretaire  regeling bestond en
dat daarvoor de nodige gelden zou-
den moeten worden vrijgemaakt. De-
ze consensus resulteerde in een aan-
tal gesprekken met de destijds ver-
antwoordelijke Minister, de heer Po-
ma, die in 1985 een experimenteer-
plan voor de basiseducatie bekend
maakte. De bedoeling van dit plan
was gedurende drie jaren een aantal
initiatieven op het getouw te zetten
en van daar uit een aantal conclusies
naar het beleid toe te formuleren.

Voor de uitvoering van dit experi-
ment werd gedacht aan een financiële
ondersteuning van 13 miljoen F. het
eerste jaar, die stelselmatig zou wor-
den uitgebreid tot 56 miljoen in 1987.
In september 1985 werden deze expe-
rimenten op 5 plaatsen in Vlaanderen
gestart met de bedoeling in deze stre-
ken - Antwerpen, Heusden-Genk,
Westhoek, Dendermonde en Leu-

* ven - een gediversifieerd aanbod van
basiseducatie aan laaggeschoolden
aan te bieden. Dit gebeurde in sa-
menwerking met privé-organisaties
en met de plaatselijke overheden.
Een zeer belangrijke stap omdat het
experimenteerplan een uitdaging was
voor een ganse sociaal-culturele sec-
tor - die, dat weet u, zeer verzuild
is - om in gezamelijk overleg met de
overheid de basis te leggen voor een

verdere ontwikkeling van de basise-
ducatie in Vlaanderen. De hoop was
dus groot, maar de moeilijkheden die
al vlug daarna volgden, waren dat
ook.

Op 3 februari 1986 besloot de Raad
van Beheer van het Vlaams Centrum
voor Volksontwikkeling, dat door de
toenmalig bevoegde Minister, de
heer Poma, was gevraagd om het ex-
periment te begeleiden en de inhou-
delij  ke verantwoordelijkheid op zich
te nemen, de basiseducatie in te slui-
zen in het vijfde decreet.

Deze beslissing werd genomen amper
een half jaar na de start van het expe-
riment, maar vóór de uitvoeringsbe-
sluiten van het vijfde decreet gepubli-
ceerd waren in het Staatsblad. Van
enige vlugheid gesproken.
Deze beslissing botste op hevige
reactie van het werkveld. Terecht.
Op 24 april 1986 hebben verschillen-
de frakties hier in de Vlaamse Raad,
geïnterpelleerd over deze ontwikke-
ling. Het antwoord van de minister
was duidelijk want het experiment
basiseducatie werd financieel inge-
sluisd in het vijfde decreet en tegelij-
kertijd vaag, want van enige toe-
komstvisie en verdere ontwikkeling
van de basiseducatie was geen spra-
ke.

Toen reeds schreven een aantal com-
mentatoren dat het experiment basis-
educatie en de ontwikkeling van de
basiseducatie wel eens financieel de
speelbal zouden kunnen worden van
het tekort aan kredieten en politiek
in de tang zouden kunnen worden
genomen door de belangrijkste
spreekbuizen van de christelijke zuil
- ik zeg niet de héle christelijke zuil -
die deze nieuwe sector moeilijk kun-
nen plaatsen in een vooral door hen
gekleurd landschap.

Bent u het ermee eens dat deze basis-
educatie een beroep moet kunnen
doen op professionele ondersteu-
ning ?
Dan moet het ook duidelijk zijn dat
dringend moet worden gewerkt aan
een decretale regeling voor de basise-
ducatie waarin deze werksoort een
eigen positie krijgt en waarin geen
plaats is voor een levensbeschouwe-
lijk separatisme.

De heer C. Moors : Mijnheer Geysels
hoe ziet u de relatie van de basisedu-
catie met het bestaand onderwijs ?

Op de begroting van 1987 was er De heer J. Geysels : De relatie met
geen sprake van de beloofde stijging het bestaand onderwijs wordt door
van de kredieten voor basiseducatie. de mensen die reeds een aantal jaren
Een aantal beloften werd, met ande- discussiëren over deze materie gevat
re woorden, bevroren.. Nu, in 1988 onder de noemer educatie. Dit is een
loopt dit driejarig experiment ten ein- breed begrip waarin zowel vorming,
de zonder dat er, officieel, enige ze- scholing, kennis als onderwijs zelf zit.
kerheid is voor de 25 mensen die in Er bestaan plannen hoe dit alles con-
de vijf experimenteerplaatsen werk- creet moet worden uitgewerkt, maar
zaam zijn en hun vooropzeg hebben daarover bestaat geen eensgezind-
gekregen, en zonder dat de talloze heid. Vandaar dat ik vraag dat de
vrijwilligers, en de cursisten, de zo stappen die met dit experiment wer-

dikwijls geciteerde laaggeschoolden,
waar het tenslotte toch om gaat, eni-
ge zekerheid hebben.

Wij kunnen ons niet inbeelden dat
op 1 juli 1988 de basiseducatie per-
manent op verlof wordt gestuurd of
naar het zijspoor van het vijfde de-
creet wordt afgeleid. Wij vrezen im-
mers dat éénmaal deze sluis gepas-
seerd is, terug de open zee van de
verzuiling wacht.

Dit belangrijk experiment heeft be-
paalde grenzen verlegd. Het gaat niet
op dat deze nu zouden worden geslo-
ten. Tenslotte gaat het slechts om on-
geveer dertig miljoen F. op de begro-
ting.

Mijnheer de Minister, u bent op de
hoogte van de verzuchtingen van het
werkveld. U kent de visie van de
mensen op het werkveld  betreffende
de ontwikkeling van de basiseducatie
in Vlaanderen.
Bent u ook bereid deze visie in een
concrete planning om te zetten ?
Bent u het ermee eens dat de basis-
educatie te maken heeft met het leer-
recht als sociaal grondrecht ?
Bent u het ermee eens dat dit resul-
teert in een dwingende overheidsbe-
trokkenheid ?
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den gedaan en die gunstige resultaten
hebben opgeleverd ten aanzien van
een integrale aanpak, worden verder-
gezet

De heer C. Moors : Dat is de over-
gangsfase. Maar u hebt geen stelling
ten aanzien van de integratie van de
basiseducatie in het algemeen onder-
wijs.

De heer J. Geysels : Uiteraard heb-
ben wij daar wel een standpunt over
en ik ben bereid daar breedvoerig
over uit te weiden.

De heer C. Moors : Wenst u een
aparte zuil voor de basiseducatie ?

Mevrouw N. Maes : Maak hem daar-
van Minister.

De heer J. Geysels : Wat wij vragen
is zeer duidelijk, namelijk een Ge-
meenschapsminister die verantwoor-
delijk is voor de educatie.

De heer C. Moors : Daarmee
structuur niet uitgebouwd.

is de

De heer J. Geysels : Daarmee kan
de structuur wél worden opgebouwd.
Het is perfect mogelijk dat de Minis-
ter die nu bevoegd is voor het norma-
le dagonderwijs het aspect basisedu-
catie onder de loep neemt en daar
een andere structuur en een andere
organisatievorm voor in het leven
roept dan voor het traditioneel on-
derwijs. Dat is perfect mogelijk ;
trouwens experimenten bewijzen dat.

De heer C. Moors : Ik stel de vraag
of de basiseducatie kan bestaan naast
het bestaand onderwijs of wenst u
iets aparts te creëren en te behou-
den ?

De heer J. Geysels : Mijn stelling is
duidelijk. Op dit ogenblik moeten de
experimenten worden verdergezet.
Zij kunnen niet worden onderbroken
om tot integratie over te gaan. Zoals
u zeker weet is het niet altijd gemak-
kelijk om mensen uit verschillende
zuilen en uit verschillende organisa-
ties bijeen te brengen voor dit expe-
riment. Vandaar dat het proces zo
moeilijk verloopt. Zoals de Minister
weet is er zelfs een zekere weerstand.
In een aantal milieus bestaat de nei-
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ging om de basiseducatie maar terug
in het verzuilde onderwijs onder te
brengen.

De heer C. Moors : Hoe kan u tot
een oplossing komen, als u niet weet
waar u naartoe gaat ?

De Voorzitter : Mag ik u vragen om
er geen persoonlijk gesprek van te
maken ? Mijnheer Moors, u kunt zich
eventueel laten inschrijven in dit de-
bat.

Mijnheer Geysels, wilt u verder gaan
met uw interpellatie ?

De heer J. Geysels : Ja, mijnheer de
Voorzitter, sta mij toe toch even een
antwoord te geven op de opmerkin-
gen -van de heer Moors.

Ik ben werkzaam geweest in de so-
ciaal-culturele sector. Ik weet perfect
wat daar leeft en hoeveel boeken er
geschreven zijn over visie, planning
en voorstellen rond de integratie van
de basiseducatie in het onderwijs. Ik
stel voor daarover eens een lang de-
bat te houden waarbij het dan duide-
lijk zal worden dat er onzerzijds wél
een visie achter zit.

De heer C. Moors : Dat is geen ant-
woord.

De heer J. Geysels : Zoals de Voor-
zitter mij heeft verzocht, ga ik nu ver-
der met de ontwikkeling van mijn in-
terpellatie.

Ik was geëindigd met de vraag aan
de Minister of hij bereid was te zoe-
ken naar een decretale regeling voor
deze materie.

Ik wil ook een vraag richten tot de
politieke families in de Vlaamse
Raad. Zijn zij bereid de discussie op
zulke manier te voeren dat vermeden
wordt dat de laaggeschoolden terug
op verzuilde schoolbanken zullen te-
rechtkomen ? In die zin is een discus-
sie rond de basiseducatie veel meer
dan een discussie over dertig miljoen
of een begrotingspost. De vraag is te
weten of de Vlaamse Raad bereid is
verder een spoor te trekken in een
domein dat op dit ogenblik niet ver-
zuild is. Dat is de discussie waarover
het blijkbaar gaat.

Om te eindigen wijs ik er op dat tij-

Ontwikkeling basiseducatie

dens de conferentie van het ,,Plat-
form voor Voluntariaat” door de Mi-
nister werd verklaard dat ,,de nieuwe
vormingsinitiatieven de bevoorrechte
ruimten zijn voor pluralistische expe-
rimenten waarvan de overheid de
motor kan zijn”. Vanuit deze recente
uitspraak willen wij u de volgende
vragen voorleggen.
Ten eerste, krijgt de sector van de
basiseducatie, met zijn 5 experimen-
teerplaatsen, zijn 25 beroepskrach-
ten, genoeg brandstof om op korte
termijn verder te werken ?
Gaat u in op de minimale eisen van
het werkveld  en van de vakbonden
tot de verderzetting van het experi-
ment, het behoud van de tewerkstel-
ling en het nominatim inschrijven in
de begroting ?
Of gaan de experimenten gedwongen
worden zich aan te passen aan de
normeringen van het vijfde decreet,
die afslankingen, reeds voorspeld in
1986, of asymmetrische toepassingen
tot gevolg zouden hebben ?
Ten tweede, op welke manier denkt
de Minister op langere termijn deze
sector te organiseren en uit te bou-
wen ?
Zal er werk gemaakt worden van een
decretaire regeling en is hierin plaats
voor een samenhang tussen de basis-
educatie en andere werksoorten op
het gebied van de vorming, de scho-
ling en het onderwijs ?

Tijdens deze werkzaamheden zou de
visie uitgebreid aan bod kunnen ko-
men. (Applaus bij AGALEV)

De Voozitter : De heer Bosmans
heeft het woord.

De heer F. Bosmans (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, ik wil mij
graag aansluiten bij de interpellatie
van collega Geysels, om op mijn
beurt enkele punten naar voren te
brengen.

De jongste jaren heeft zich binnen de
Vlaamse Gemeenschap een belang-
rijke dynamiek ontwikkeld op het
vlak van de basiseducatie.

Er is hier vandaag bij herhaling ver-
wezen naar de experimenten die in
1985 werden opgezet door de toen-
malige Gemeenschapsminister van
Cultuur. Naast deze projecten, waar-
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voor de experimenteerperiode nor-
malerwijze in 1988 is afgelopen, zijn
er evenwel nog tal van andere initia-
tieven voor basiseducatie, die gesub-
sidieerd worden op basis van het zo-
genaamde vijfde decreet. Het zou
dus zeker fout zijn te stellen dat wan-
neer een financiële oplossing zou
worden gevonden voor de voortzet-
ting van de vijf voornoemde projec-
ten, er een oplossing zou zijn voor de
gehele problematiek ,,basiseducatie”.

Bovendien wil ik hier nog aan toe-
voegen dat, alhoewel men pas de
jongste jaren over ,,basiseducatie”  is
gaan spreken, het fout zou zijn te
doen alsof met het opzetten van de
experimenten basiseducatie in 1985
de problemtiek van de laaggeschool-
den is ontdekt. Vele jaren geleden
immers werden verenigingen opge-
richt die zich van bij het begin van
hun vormingswerk richtten naar ar-
beiders en arbeidersvrouwen, die
lange tijd verstoken bleven van kan-
sen op onderwijs.

Later zijn een aantal initiatieven ge-
groeid zoals ,,Alfabetisering”, ,,Op-
nieuw gaan leren”, ,,Tweedekanson-
derwijs”, de ,,Doe mee-reeksen van
KAV”, die zich allemaal situeren in
de sfeer van de basiseducatie en die
kunnen worden beschouwd als voor-
lopers in de basiseducatie.

Zij hebben allemaal een belangrijke
bijdrage geleverd in het emancipatie-
proces van de laaggeschoolde bevol-
kingsgroep in Vlaanderen.

De jongste jaren, in het bijzonder
door het totstandkomen van de vijf
experimenten - Poma -waarvoor uit-
zonderlijke middelen werden vrijge-
maakt - en het bijna gelijktijdig tot-
standkomen van het zogenaamde
vijfde decreet, waardoor nog eens
een groot aantal initiatieven op het
vlak van basiseducatie werden betoe-
laagd, kan men niet anders dan op
het vlak van de basiseducatie een
veelsporige ontwikkeling vaststellen
met een versnipperd aanbod en wei-
nig afstemming van de programma’s.

Wij menen dat het ogenblik gekomen
is - en het verheugt ons dat hiernaar
in het Regeerakkoord wordt verwe-

In zijn interpellatie drukte de heer L. Van den Bossche (SP) zijn bekommernis
uit om een vlot draaiende BRT, die zijn decretale plicht keurig en goed vervult,
hoe het medialandschap er ook moge uitzien

zen - om een degelijke erkennings-
en subsidieregeling voor de proble-
matiek van de basiseducatie uit te
werken.
Wij geloven dat zulks nodig is, op de
eerste plaats in het belang van de
laaggeschoolden zelf.

Wij menen evenwel dat een degelijke

reglementering het resultaat moet
zijn van grondig onderzoek en breed
overleg tussen alle betrokken Ge-
meenschapsministers.
Een degelijke regeling moet immers
voor ons voldoen aan een aantal
voorwaarden.
Ten eerste, een definitieve regeling

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 9
16 maart 1988 Ontwikkeling basiseducatie 176



F. Bosmans

moet zich op de eerste plaats richten
op laaggeschoolden, bijvoorbeeld
diegenen die geen getuigschrift lager
secundair onderwijs behaalden of
diegenen die het buitengewoon se-
cundair onderwijs volgden.
Uit tal van onderzoeken is immers
voldoende gebleken dat precies de la-
ge scholing een belangrijke factor is
bij kansarmoede, die zich dan op al-
lerlei vlakken in het sociaal leven ma-
nifesteert.

Ten derde, bij het uitwerken van een
definitieve regeling moeten alle be-
trokkenen, het onderwijs, de be-
roepsopleiding en het sociaal-cultu-
ree1 werk worden ingeschakeld
- Het onderwijs, omwille van de er-
varing op het vlak van het onderwijs
voor sociale promotie en de centra
voor deeltijds leren.
- De instanties voor beroepsoplei-
ding, omdat juist nu in een periode
van economische recessie en werk-
loosheid, ten overvloede blijkt dat
vooral de laaggeschoolden door de
werkloosheid worden getroffen.
Door het betrekken van de instellin-
gen voor beroepsopleiding bij de ba-
siseducatie moeten de kansen van de
groep laaggeschoolden op de arbeids-
markt worden verhoogd.
- Ik heb reeds gewezen op de belang-
rijke en jarenlange inspanningen van
het sociaal-cultureel werk voor de
laagstgeschoolden. De betrokken-
heid van het sociaal-cultureel werk
zal een waarborg zijn voor de hante-
ring van een aangepaste methodiek,
die van het allergrootste belang is bij
de basiseducatie, maar ook op het
vlak van de toelevering en de active-
ring van de deelnemers aan program-
ma’s voor basiseducatie.

Ten vierde, ten slotte moet een defi-
nitieve regeling op het vlak van de
basiseducatie rekening houden met
de ideologische en filosofische ver-
scheidenheid.

Samenvattend moge ik zeggen dat de
problematiek van de basiseducatie
zeer complex is. Noch de laagge-
schoolden, om wie het toch in de eer-
ste plaats gaat, noch de talrijke initia-
tieven voor basiseducatie zijn op dit
ogenblik gebaat met een louter ,,fi-
nanciële regeling” voor de bestaande

initiatieven. Beide hebben recht op
rechtszekerheid, door een degelijke
reglementering.

Een dergelijke regeling moet tot
stand komen in overleg met alle be-
trokken instellingen en organisaties,
die op dit vlak waardevolle ervarin-
gen hebben opgedaan.

Het is de taak van de Executieve
hiervoor een gespreksplatform aan te
bieden en in overleg met alle betrok-
kenen een reglementering uit te
werken.

Graag vernam ik het standpunt van
de Gemeenschapsminister hierom-
trent. (Applaus bij de meerderheid)

De Voorzitter :
heeft het woord.

De heer Lauwers

De heer H. Lauwers (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik kan zeer
kort zijn want de belangrijke dingen
over dit thema zijn reeds gezegd.

Ik sluit aan bij de vragen en de be-
kommernissen van de heer Geysels
over de toekomst van de sector basis-
educatie. Ik ben ervan overtuigd dat
basiseducatie een belangrijk intru-
ment is in de strijd tegen de kansar-
moede, maar dat weet u ook, mijn-
heer de Minister. In uw antwoord op
de vragen van collega Geysels had ik
graag uitdrukkelijk uw mening ge-
hoord over wat volgens mij essentieel
is in dit debat : wordt bij de uitwer-
king van een regeling, zoals aange-
kondigd in het Vlaams Regeerak-
koord, gedacht aan Jevensbeschou-
welijk geduide initiatieven, door kop-
peling aan de onderwijsnetten en aan
het sociaal-cultureel werk of wordt
gedacht aan gedecentraliseerde en
uitgesproken pluralistische initiatie-
ven, bijvoorbeeld centra per gemeen-
te of groepen van gemeenten, in de
aard van de huidige experimenten ?

Met andere woorden, mijnheer de
Minister, in welke mate oordeelt u
dat een levensbeschouwelijke dui-
ding in deze materie, namelijk bij de
basisvorming voor volwassenen, van
belang is ? In welke mate is dus een
opsplitsing van de sector in een verti-
kaal pluralisme noodzakelijk ?

De Voorzitter :
heeft het woord.

Minister Dewael

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, waarde col-
lega’s, ik ben de interpellanten dank-
baar dat ze mij de gelegenheid bieden
een toelichting te geven over de stand
van zaken met betrekking tot de ex-
perimenten basiseducatie. Ik zal dit
uiteraard doen vanuit het perspectief
dat vervat ligt in het nieuwe Regeer-
akkoord.

Laat mij toe voorafgaand even terug
te gaan in de geschiedenis. De inter-
pellant heeft inderdaad geschetst hoe
de experimenten tot stand zijn geko-
men, maar ik zou toch willen wijzen
op een aantal procedures in die tot-
standkoming, op een aantal belang-
r i j k e  e l e m e n t e n .

Op 24 juli 1985 heeft de Vlaamse
Executieve het licht op groen gezet
voor een driejarig experiment basise-
ducatie voor volwassenen - en ik
druk op het woord experiment en zijn
betekenis. Voor de concrete uitwer-
king, de uitvoering en de begeleiding
werd een beroep gedaan op het
Vlaams Centrum voor Volksontwik-
keling. Dat experiment verloopt vol-
gens het voorziene schema en ver-
strijkt per 1 juli aanstaande. Het ex-
periment heeft gelopen op vijf plaat-
sen, die ik even in herinnering wil
brengen, met name Antwerpen,
Genk-Heusen-Zolder, Leuven, Den-
dermonde en de Westhoek.

Budgettair is het experiment gefinan-
cierd vanuit het Vijfde Decreet. Dat
is logisch, omdat in de doelstellingen
in het Vijfde Decreet uitdrukkelijk
de basiseducatie wordt vermeld. Ik
ben het eens met de interpellant dat
men in 1985, omdat de uitvoeringsbe-
sluiten van het Vijfde Decreet nog
niet verschenen waren, een andere
oplossing heeft gehanteerd en het
heeft aangerekend op het krediet met
betrekking tot het experimenteel vor-
mingswerk. Maar zodra het Vijfde
Decreet operationeel werd, was het
logisch dat de experimenten basise-
ducatie geïntegreerd werden in het
werkingsveld van het Vijfde Decreet.
De vraag die zich vandaag stelt - en
verschillende sprekers hebben op
duidelijkheid aangedrongen - is in
hoeverre, in de gegeven omstandig-
heden, via het Departement Cultuur,
via de begroting van Cultuur dit ex-
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Dewael ter zake moet worden verricht en het
overleg dat dus tussen de betrokken
Ministers moet worden georgani-
seerd, niet ga vooruitlopen. Alles zal
ook afhangen van de wijze waarop
de traditionele vormings- en onder-
wijsstructuren op die nieuwe noden
reageren.

regeling, verder een coördinerende
rol te blijven spelen, onder meer -

periment moet worden voortgezet.

Vooreerst wil ik toch een aantal cij-
fers in herinnering brengen. In 1985
ging het om een bedrag van 6,5  mil-
joen frank aangerekend op de post
,,experimenteel vormingswerk”. In
1986 en dit binnen het Vijfde De-
creet, vertegenwoordigden de experi-
menten om en bij de 21 miljoen F. ;
in 1987, uiteraard nog altijd binnen
het Vijfde Decreet, kwam men aan
28 miljoen frank en in 1988 voorziet
men 18 miljoen F., rekening houdend
met het verstrijken per 1 juli aan-
staande.

Wat zegt nu het Regeerakkoord ter
zake ? Onder het hoofdstuk ,,onder-
wijs en vorming” - en het is belang-
rijk dat collega Weckx deze debatten
volgt - staat vermeld dat de Vlaamse
Regering, op grond van de praktijk-
ervaring, voor de basiseducatie en de
alfabetisering een regeling zal uitwer-
ken in coördinatie en overleg met,
en met inbreng van, de onderwijsnet-
ten en het sociaal-cultureel vormings-
werk. Collega’s, voor de definitieve
regeling is in het Regeerakkoord dus
duidelijk de link gelegd naar het De-
partement Onderwijs. Dit is logisch
- het is een duidelijke stellingname -
aangezien de nood aan basiseducatie
deels zijn oorzaak vindt in het falen
van het onderwijssysteem. Hierover
blijkt trouwens - wanneer mijn infor-
matie juist is - binnen de sector eens-
gezindheid te bestaan.

Zulks neemt niet weg dat onderwijs-
methodieken zomaar kunnen worden
aangewens in de basiseducatie. Vol-
wassenen vragen inderdaad een aan-
gepaste benadering. Hiertoe kan de
know-how,  opgebouwd in de experi-
menten, een nuttige bijdrage zijn.

Ik zal dus binnen de Vlaamse Execu-
tieve voorstellen doen ter voorberei-
ding van de concretisering van die
passus uit het Regeerakkoord en af-
spraken maken ten einde de defini-
tieve regeling voor te bereiden.

Wat die definitieve regeling precies
gaat inhouden kan ik nu nog niet
meedelen. U zal mij niet ten kwade
duiden dat ik op het onderzoek dat

Inpikkend op wat collega Lauwers
heeft gesteld wens ik er persoonlijk
over te waken dat nieuwe vormings-
sectoren, zoals basiseducatie en alfa-
betisering, ook in de toekomst - zoals
bij de experimenten - op pluralisti-
sche basis zouden worden georgani-
seerd. Het is trouwens perfect denk-
baar dat met betrekking tot de defini-
tieve regeling ook een grote rol is
weggelegd voor de plaatselijke bestu-
ren - wij moeten onderkennen dat zij
het nauwst betrokken zijn bij de pro-
bleemgevallen - die trouwens reeds
in dat verband signalen hebben gege-
ven.

Op korte termijn en in afwachting
van die definitieve regeling vermeldt
het vijfde decreet de basiseducatie
nog altijd als een prioritaire proble-
matiek. Ik onderzoek dan ook de wij-
ze waarop dit decreet de experimen-
teerplaatsen als zelfstandige projec-
ten kan erkennen, uiteraard binnen
de grenzen van het budget.

Noch vanuit budgettair oogpunt,
noch vanuit een consequente uitvoe-
ring van het vijfde decreet kan ik ver-
dedigen dat alle 22 tewerkgestelden
in dienst blijven. Het experiment, dat
een voorlopig karakter heeft, is afge-
sloten. Een afsluitende, grondige en
evaluerende studie wordt thans opge-
maakt. De basiseducatie moet op
analoge wijze worden benaderd zoals
de andere prioritaire problematieken
binnen het Vijfde Decreet, zowel in-
zake deelnemersaantal als inzake
professionele opvulling.

Ik neem mij wel voor de rechtstreeks
betrokken ondergeschikte besturen
te betrekken bij de beslissing die ter
zake zal worden genomen en hen ook
de mogelijkheid te geven om op de
plaatselijke noden in te spelen.

Het Vlaams Centrum voor Volksont-
wikkeling heeft zich voorgenomen
om, in afwachting van die definitieve

zoals in het verleden het geval was -
inzake deskundigheidsontwikkeling,
verwerking van deelnemersgegevens
en het ter beschikking stellen van een
databank.

Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, ik dacht op die wijze een ant-
woord te hebben gegeven op de vra-
gen die door de verscheidene inter-
pellanten werden gesteld.

De Voorzitter : De heer Geysels
heeft het woord.

De heer J. Geysels : Mijnheer de
Voorzitter, mijnheer de Minister, de
Minister is op een aantal punten zeer
duidelijk geweest, vooral op het punt
waarover wij daarstraks onze vrees
hebben uitgesproken. Eerst was er
de financiële ,,insluizing” van het ex-
periment basiseducatie op het Vijfde
Decreet. Nu komt er de normatieve
inschrijving. Dit wil zeggen dat een
aantal experimenten basiseducatie
binnen het Vijfde Decreet kunnen
worden erkend. Dit betekent echter
noodzakelijkerwijze een afslanking.

Op het moment dat de evaluatie zich
opdringt - hierover was iedereen het
eens - moet de rol van de basiseduca-
tie duidelijker worden uitgestippeld,
zonder een afslanking van activitei-
ten en personeel. De duidelijke uit-
spraak van de minister legt volgens
mij een hypotheek op het debat dat
men wil voeren. Ik vrees dat een aan-
tal betrokkenen die in deze sector
zeer sterk staan via de sluis van het
Vijfde Decreet opnieuw de volle zee
van de verzuiling willen bereiken. Dit
zal niet ten goede komen aan lager
geschoolde volwassenen die reeds
heel hun leven hebben doorgebracht
in verzuilde schoolbanken en nadien
nogmaals op diezelfde verzuilde
schoolbanken terechtkomen. Dit
spoor mag de Vlaamse Raad hoege-
naamd niet trekken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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Interpellatie van de heer L. Van den
Bossche tot de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de ware toedracht van de feiten
en de eraan door de BRT gekoppelde
gevolgen inzake de recente persbe-
richten betreffende de TV-hoofdre-
dacteur van het Sportnieuws

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Van den
Bossche tot de heer Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de ware toedracht van de feiten
en de eraan door de BRT gekoppelde
gevolgen inzake de recente persbe-
richten betreffende de TV-hoofdre-
dacteur van het Sportnieuws.

De heer Van den Bossche heeft het
woord.

De heer L. Van den Bossche (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, tij-
dens deze interpellatie wens ik in te
gaan op een aantal berichten die de
pers tijdens de voorbije weken op-
fleurden. Deze persberichten betref-
fen de sportredactie van de BRT en
meer bepaald de figuur van de hoofd-
redacteur. Deze berichten waren niet
al te mals ; man en paard werden
zowat genoemd.

Enerzijds werden aan de heer Mor-
tier een reeks onfrisse praktijken ver-
weten ; in sommige publikaties wer-
den zelfs feiten geciteerd die men in
feite onder de noemer ,,corruptie”
moet brengen ; anderzijds werd pu-
bliekelijk aan de kaak gesteld dat de
sportredactie - om het sportief uit te
drukken - een slecht draaiend team
is, met een captain van ,,om half drie
donker” en een trainer die niet veel
beter is.

Er werd dus aan de heer Mortier ver-
weten dat hij er de oorzaak van zou
zijn dat er in de schoot van zijn redac-
tie een grote malaise heerst.

De beschuldigingen over oneerlijk-
heid zijn mijns inziens zwaarwichtig
genoeg om er onmiddellijk een nuttig
en nodig gevolg aan te geven.’ Het
gestelde probleem wordt vanzelfspre-
kend pikanter en zwaarwichtiger van
zodra deze beschuldigingen gepaard
gaan met aantijgingen dat een dienst
totaal slecht functioneert, vooral in-
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dien het een dienst is, zoals de sport-
redactie, die uitermate populair is.
In dit geval zijn de beschuldigingen
nog zwaarwichtiger, zeker in het ka-
der van het feit dat misschien binnen-
kort de situatie zal ontstaan, waarbij
de BRT concurrentie krijgt van de
commerciële omroep.

Als lid van de Vlaamse Raad, ben ik
bekommerd om - hoe het medialand-
schap er ook moge uitzien - een vlot
draaiende BRT, die zijn decretale
plicht keurig en goed vervult.

Vandaar dat ik in deze interpellatie
drie zaken zal doen : daar waar nodig
zal ik voorzichtige, waar nuttig dui-
delijke vragen stellen en waar pas-
send zal ik relatief scherpe eisen for-
muleren. Van u verwacht ik, als Mi-
nister van Cultuur, duidelijke ant-
woorden en klare stellingnamen. In-
derdaad, u krijgt een dubbel grote
verantwoordelijkheid in een media-
landschap waarin de BRT niet meer
alleen zaligmakend zal zijn. Uw ver-
antwoordelijkheid voor het goed
functioneren van de BRT wordt
daardoor alleen maar groter.

Bijgevolg richt ik tot u het terecht
verzoek uw bekommernis op dat vlak
te uiten.

In de pers worden drie soorten prak-
tijken, die niet door de beugel kun-
nen, gemeld : ten eerste, het feit dat
de heer Mortier één of andere orga-
nisatie goed of beter gezind zou zijn
- er is vanzelfsprekend een groot
aanbod van sportmanifestaties, uit
dat aanbod dient te worden gekozen
wat rechtstreeks kan, wat in uitge-
steld relais kan en wat gebeurlijk in
een resumé van sportweekend kan.
Om die goedgezindheid aan de dag
te leggen, zou de heer Mortier zich
uitvoerig laten verzorgen met uitgele-
zen spijzen en dranken.

Bij het lezen van het weekblad mag
ik zijn culinaire smaak niet betwis-
ten : Comme chez Soi, Villa Lorrai-
ne, Drapeau Rouge, Bellefleur, Het
Oud Konijntje. De Minister en ik
kunnen er wellicht nog enkele sug-
gesties aan toevoegen, maar ik zal
het niet doen. In elk geval, ,,il a une
bonne fourchette”. Er zijn betere
oorden om op te vrolijken en spijzen
te nuttigen dan Het Volkshuis. (Ge-
lach)

Persberichten TV-hoofdredacteur Sportnieuws

Zijn favoriete plaatsen voor onder-
handelingen zijn niet slecht gekozen.
Naar het schijnt nuttigt hij niet alleen
graag spijzen. Bovendien zou hij - en
ook dat is een vorm van cultuur en
kwaliteit - een goed wijnaroma kun-
nen onderscheiden en waarderen.

Men zegt vaak dat in Vlaanderen de
liefde van de man door de maag gaat.
Ik kan zeggen dat de criteria van se-
lectie van de heer Mortier, althans
volgens bepaalde artikelen, ook door
de maag gaan en dat, met andere
woorden, de hersenen minder goed
functioneren. Een weekblad schrijft :
,,Mortier  moet je goed soigneren.
Dat betekent in de allereerste plaats
zeer uitgebreid” - ik vind dat ietwat
verkeerd - ,,en lekker eten, be-
sproeid met wijn. Het beste is nooit
goed genoeg. Hij is een excellent
wijnkenner. Men doet er dus goed
aan hem zelf de wijn te laten kiezen.
De reputatie van de heer Mortier op
dit vlak is ongeëvenaard. De impact-
baarheidsgraad van de heer Mortier
is zo groot dat sportorganisatoren
hem soms bellen om te vragen of hij
daar of daar al eens gegeten heeft” -
hij blijft dus blijkbaar op de hoogte
van de evolutie van het culinaire
landschap in België - ,,en om hem te
melden dat een bepaald restaurant
een ster heeft bijgekregen en of hij
niet wenst te controleren of die ster
verdiend is”.

De beschuldiging wordt geuit dat de
heer Mortier - en dit is misschien
meer verregaand en ernstig - zich in
feite laat omkopen, nu eens met geld,
dan weer met voordelen in natura,
zoals een Spaanse vakantie of een
reis, betaald door een sponsor van
een voetbalclub.

Bovendien brengen die etentjes, voor
zover ze niet in Brussel plaatsheb-
ben, kosten mee voor de BRT. De
heer Mortier moet zich namelijk om
te kunnen werken, eten - de Belle-
fleur is gelegen in het Antwerpse -
verplaatsen. Achteraf rekent hij die
verplaatsingen aan aan de BRT.

Er is ongenoegen over wat men heeft
genoemd de malaise, het wispelturige
en totaal ondoorzichtige beleid of ge-
brek aan beleid van de hoofdredactie
die zich bij het samenstellen meer
zou laten leiden door het genoegen
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om neen te zeggen en daardoor aan
te tonen dat ze ,,patroon” is. Dit is
eigen aan sommige karakters die be-
stendig twijfelen aan het feit dat ze
patroon zijn en die dit dus bestendig
willen bewijzen door neen te ant-
woorden aan ondergeschikten. Dit
soort karakters vindt men, over alle
partijgrenzen heen, ook terug in de
politiek. Het is een vervelende ziekte
voor wie ermee moet werken.

Hij lijkt bovendien grillig te zijn in
zijn criteria. Dit hangt wellicht samen
met wat ik daarnet de onfrisse prak-
tij ken noemde.

Ook heeft hij sentimentele voor- en
afkeuren voor sporten en sportvedet-
ten. Naar het schijnt zou Walter
Meeuws,  de toekomstige nationale
trainer die de Belgische voetbal-
ploeg, zonder Jean-Marie Pfaff, de
wereldbeker zal laten veroveren, per-
sona non grata zijn, om welke gekke
reden dan ook. Dit zou ook voortdu-
rend het geval zijn voor de journalis-
ten. Hij zou er het oude Romeinse
principe ,,divide et impera” toepas-
sen - u merkt dat de heer Mortier
cultuur heeft - en de ene uitspelen
tegen de andere. Dit maakt dat een
en ander in ieder geval niet vlot func-
tioneert, dit althans volgens de be-
richtgeving in de pers.

Ik gebruik niet langer het woordje
,,zou” omdat sinds gisteren of eergis-
teren - ik weet niet of hij de Minister
al bereikt heeft - de hele sportredac-
tie een tekst in dit verband heeft
goedgekeurd. Ik lees hem voor : ,,In
verband met de perspublicaties over
het vermoeden van corruptie van de
heer Daniel  Mortier verwachten wij
dat de hiërarchie klaarheid schept.”
De redactie oordeelt dus niet zelf
maar laat dit over aan de hiërarchie.
,,Aansluitend is het aangewezen dat
duidelijke richtlijnen worden ver-
strekt over reclame tijdens sportuit-
zendingen. Wij betreuren dat wij
geen inspraak hebben in de frequen-
tie, de inhoud noch de vorm van de
uitzendingen. Met name wat Extra
Time betreft is het ritme van twee
uitzendingen per week te hoog. Wij
pleiten voor één Extra Time op
maandag, met een duur van ongeveer
15 minuten. Wat de weekendpro-

gramma’s  betreft zouden wij ons
moeten bezinnen over de aard, de
opvattingen en de duur van deze uit-
zendingen. ” Met andere woorden,
het globale beleid wordt in discussie
gebracht. ,,Anderzijds verwachten
wij van Daniel  Mortier meer in-
spraak, bereidheid tot delegeren,
vertrouwen in zijn ondergeschikten
en een grotere openheid dan bijvoor-
beeld in het geval van Frank Raes”.
Dit is de story Huybrechts-Raes en
de switching die heeft plaatsgehad.”
Mortier’s impulsief, emotioneel en
rancuneus optreden werkt verlam-
mend en maakt rationeel overleg on-
mogelijk. Vermits voltallige redactie-
vergaderingen moeilijk te organise-
ren zijn, dringen wij aan op meer be-
perkte vergaderingen maar waarop,
volgens aard en samenstelling van het
programma, meer redactieleden aan-
wezig zijn, afhankelijk van de agen-
da. De voltallige redactie heeft zich
hiermee akkoord verklaard. Frank
Raes, die het laatst is bijgekomen,
kan zich over een aantal punten niet
uitspreken wegens beperkt verblijf
op de redactie”. Dat is de logica zel-
ve. Uit de tekst blijkt dat de redactie
eensgezind, met enig voorbehoud
voor Frank Raes,  opmerkingen
maakt over de wijze waarop de be-
sluitvorming gebeurt in de dienst,
over de relatie van de dienst met het
geheel van de BRT, namelijk met de
programmatie en met de doorstro-
ming die zij wensen via hun hoofdre-
dacteur naar de top. Zij hebben ook
opmerkingen over de heer Mortier
zelf. Ik herhaal : ,,Mortier’s impul-
sief, emotioneel en rancuneus optre-
den werkt verlammend en maakt ra-
tioneel overleg onmogelijk.” Dit is in
ieder geval een vrij moordend oor-
deel vanwege de redactie zelf, zodat
ik tot de conclusie kan komen dat
daar zeker sprake is van een malaise.

De BRT heeft gereageerd door twee
commissies in het leven te roepen :
één over de malaise, wier werkzaam-
heden nog niet beëindigd zijn, zodat
ik mij onthoud van commentaar,
hoewel ik in mijn besluit enkele con-
crete maatregelen zal suggereren. De
tweede commissie werd opgericht om
mogelijke corruptie te onderzoeken.
In grote snelheid - ik spreek daar
niet over omdat mijn fractie in de
raad van de BRT mij daarom ver-

zocht heeft, maar ik heb ook van an-
dere fracties boosaardige reacties ge-
hoord - heeft de heer Goossens een
comité samengesteld. Is het juist dat
het onderzoek al afgelopen is ? Men
heeft mij dit namelijk verteld. Dit zou
dan wel een bliksemsnel onderzoek
zijn geweest.

Iedereen weet dat de BRT min of
meer gepolitiseerd is en dat iedereen
daar een etiket op de rug wordt ge-
kleefd. Met enige schroomvalligheid
stel ik dan ook dat men van de heer
Mortier zegt dat hij CVP-bindingen
heeft. Ik bemoei mij daar niet mee ;
men zegt het. De heer Denys schijnt
dit niet te weten en zal dit dus zeker
niet bevestigen. Hij houdt zich blijk-
baar aan de gemaakte afspraken. Dit
is inderdaad een materie waarover
een afspraak bestaat, nietwaar, mijn-
heer Denys ?

In elk geval is dat het eerste signaal.

Ten tweede, de commissie bestaat uit
drie personen. Eén daarvan is de
hoofdredacteur informatie, de heer
Hemmerechts, waarvan men zegt dat
hij CVP-neigingen zou hebben. Men
kan hier de vraag stellen wat de heer
Hemmerechts komt doen in een on-
derzoekscommissie, waar hij in feite
de rechtstreekse chef is van degene
die voor de commissie moet verschij-
nen. Indien de heer Mortier al in
lengte van dagen onfrisse, corrupte
praktijken gebruikt, had de heer
Hemmerechts dat toch moeten we-
ten.

Een ander lid van die commissie is
de bestuursdirecteur personeelsza-
ken, de heer Van Herreweghe, over
wie eveneens hardnekkige geruchten
de ronde doen dat hij tot dezelfde
invloedssfeer zou behoren.

Dan is er nog het derde lid van de
commissie, de directeur-generaal ju-
ridische zaken, de heer Wilfried Ver-
linden. Ook over deze persoon hoor
ik langs alle kanten - het verhaal
wordt eentonig - dat hij verdacht
wordt van sympathieën in dezelfde
richting als de twee andere leden van
de commissie. Ik wil het nog zien ge-
beuren dat een of andere ,,rode rak-
ker” bij de BRT verdacht wordt van
corruptie en dat een of andere brave
voorzitter of secretaris-generaal van
de BRT een onderzoekscommissie
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instelt, bestaande uit drie leden van
diezelfde ,,rode” strekking. Ik ver-
moed dat in dergelijk geval een hele
reeks sprekers van alle mogelijke fac-
ties op deze tribune zouden komen
defileren.

De samenstelling van die onder-
zoekscommissie is op zijn minst be-
twistbaar. Waar blijven bij voorbeeld
de directeurs-generaal van radio en
televisie ? Die zijn wel lid van de
commissie in verband met de malai-
se, maar niet van deze onderzoeks-
commissie. In een bepaald weekblad
schrijft men hierover - ik geef toe
dat weekbladen wel eens durven lie-
gen - dat het meer op een bescherm-
comité lijkt dan op een onderzoeks-
commissie. Ik citeer dit om aan te
tonen hoe onvoorzichtig de heer
Goossens misschien wel is opgetre-
den bij de samenstelling van deze on-
derzoekscommissie. Uit spontane
persreacties blijkt dat hij op zijn
minst van een en ander kan worden
verdacht.

Mijnheer de Minister, ik wil een paar
concrete vragen stellen. Ten eerste,
is het juist dat de onderzoekscommis-
sie in een minimum van tijd, alle on-
derzoeksrechters in België voor schut
zettend en belachelijk makend, haar
opdracht heeft beëindigd en reeds
een verslag zou hebben neergelegd ?
Wat zijn dan de bevindingen die in
dat verslag zijn vervat ? Ten tweede,
wie werd door de commissie onder-
vraagd ? Ten derde, bestaan er af-
zonderlijke verslagen over elke on-
dervraging, behoorli jk tegengete-
kend door de ondervraagden ? Er
gaan geruchten dat dit niet het geval
zou zijn en dat men in een paar zin-
nen zou hebben geresumeerd dat nie-
mand zou gezegd hebben dat er iets
verkeerds is gebeurd. Ten vierde,
werd er een poging gedaan om der-
den die gebeurlijk bij de zaak konden
zijn betrokken, te horen ? Ik stel de-
ze vraag met alle voorbehoud. Der-
den zullen immers weinig geneigd
zijn om bij voorbeeld te zeggen dat
zij speciaal een diner hebben belegd
met de heer Mortier om op de TV te
kunnen komen. Deze mensen willen
in de toekomst natuurlijk nog verder
op TV komen en kennen ook de uit-

slag niet van het gevecht dat gaat

tat qui compte”. De maatstaven die

plaatsvinden. In hoofde van de be-

bedrijfshalve worden gehanteerd,
zijn anders dan de maatstaven die

drijven zegt men dat het hier gaat om

moeten gelden bij de BRT. Indien
iemand ons een reis zou hebben be-

public relations. Of dit op een keuri-

taald naar Lanzarote plus 50.000 F
zakgeld om ter plaatse nog enig mid-

ge of minder keurige manier gebeurt,

dagmaal te kunnen nuttigen en ‘s a-
vonds een bar te kunnen bezoeken,

is van minder belang, ,,c’est le résul-

is het logisch dat dit als een corrupte
handelswijze dient te worden be-
schouwd.  Maar ik zie niet direct een
industrieel die toegeeft dat hij zich
aan dergelijke corrupte handelswijze
heeft schuldig gemaakt. Ik ken wei-
nig Belgen die spontaan bij om het
even wie zouden komen bekennen
dat zij een misdrijf hebben gepleegd.
Mijn vraag is dus of er derden werden
gehoord. Ten tweede, zelfs als men
derden hoort - en in alle relativiteit
natuurlijk om wat die derden, als ze
enigszins verstandig zijn, daar even-
tueel zullen komen vertellen, dus die
vraag is met de nodige relativiteit ge-
steld.

lemaal wel op niets zal uitdraaien.
Wellicht redeneert men als volgt : ga

BRT heeft men de neiging naar die

ik mijn nek wel uitsteken want als ik
dat doe, zit ik later met de gebakken

kleurtjes te kijken. Misschien denkt

peren

men dat, de onderzoekscommissie

; mijn naam is haas, moed is
mooi, maar te veel moed kan soms

bestaande uit drie die zouden kunnen

erg vervelend zijn in bepaalde toe-
standen, zeker als ambtenaar. Werd

verdacht worden vriend te zijn van

aan die mensen een geheimhouding
beloofd, ja dan neen ? Zo niet moe-
ten wij ook de vragen met een korrel

diegene die onderzocht wordt, het al-

zout nemen.

Mijnheer de Minister, aan de hand
van uw antwoord zal ik mij uitspre-
ken over het feit of dat weekblad nu
gelijk heeft dat wij hier over een be-
schermcomité dan wel over een on-
derzoekscommissie moeten spreken.

Ik elk geval wil ik concreet eindigen.
Er is inderdaad een malaise. Dat
blijkt nu duidelijk door de stellingna-
me van de sportredactie. Er is een
onderzoek naar mogelijke corruptie.

Werden de verplaatsingskosten van
de heer Mortier nagekeken ? Werd
in het onderzoek rekening gehouden
met het feit dat bijvoorbeeld aan de
heer Mortier kan worden gevraagd,
om in de mate van het mogelijke
sommige aantijgingen te weerleggen.
Als men hem ervan beschuldigt een
reis te hebben laten financieren, be-
taald door iemand anders, is het mis-
schien mogelijk dat hij aan de hand
van bewijsstukken kan staven dat hij
het van de eigen rekening heeft be-
taald.

Werden dergelijke vragen gesteld ?
Werden door bepaalde onderhorigen
bezwarende verklaringen afgelegd ?
Werden de geciteerde feiten, in be-
zwarende verklaringen aanwezig, ge-
controleerd ? Werd aan de onderho-
rige journalisten, die vooralsnog
werken onder het gezag, de leiding
en het toezicht van de heer Mortier,
enige geheimhouding beloofd ? Ik
kan mij natuurlijk de positie inbeel-
den van de journalist die niet weet
hoe het allemaal zal aflopen. In de

De heer 15. Van Rompuy (CVP) be-
treurde in de besluiten van zijn rede
o.m. dat men de bevoegdheden van
de Raad van Beheer van de BRT ver-
mengt met die van de Vlaamse Raad
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Er zijn maar twee mogelijkheden. De
derde weg die nu wordt bewandeld,
kan niet, men kan moeilijk doen alsof
er niets is en de heer Mortier laten
werken. Hij mankeert elke morele
autoriteit op dit moment in elk geval
door het feit dat zijn hele redaktie
het heeft over zijn slecht karakter,
wispelturigheid, sentimenteel, bru-
taal, enzovoort. Het is bijna de be-
schrijving van een man die op raad-
pleging komt bij de advokaat en
zegt : mijn vrouw is zo hysterisch als
iets. De klacht van de sportredaktie
over de heer Mortier gaat bijna in
die zin.

Ik denk dus dat het vaststaat dat, het
onderzoek aan de gang zijnde, de
malaise er is. Ten eerste, volgens mij
heeft hij niet de autoriteit om nu de
dienst te leiden. Naar mijn mening
zijn er twee wegen mogelijk, ten eer-
ste voorlopig de heer Mortier uit zijn
functie wegtrekken, ten tweede, uit-
gaan van de vaststelling dat de malai-
se er in elk geval is, hem definitief
van die sportredactie wegtrekken. Ik
pleit voor de tweede weg omdat de
zaak te ver gaat op dit moment en
het geen zin heeft iemand zonder au-
toriteit daar nog te laten. Ik wil niet
zo boosaardig zijn om de wegen van
de heer Mortier te volgen en te her-
halen wat hij aan Carl Huybrechts
een nogal populaire journalist, zei,
namelijk : ,,Het is geen probleem,
want als u wegvalt op de sportredak-
tie kunt u nog altijd terecht bij de
jeugddienst .” Ik zou nu wel boosaar-
dig kunnen zijn en dit ook kunnen
zeggen, maar ik ga het niet doen. Ik
beperk mij tot de eis van : laat de
heer Mortier, die niet meer over de
autoriteit beschikt, uit zijn functie
weggaan.

Mevrouw
tot erger.

N. Maes : Van kattekwaad

De heer Van den Bossche : Ja, van
kattekwaad tot erger. Maar ik zou
hem anders suggereren dat hij nu van
de sportredactie naar de jeugddienst
gaat en dat de heer Huybrechts mis-
schien terug komt van de jeugddienst
naar de sportredactie. Dat ware een
verbetering voor de sportredactie.
De heer Mortier zou daarmee ook
weten wat het betekent iemand van
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de sportredactie naar de jeugdredac-
tie te verbannen. Maar ik wil niet zo
slecht zijn. Toch heeft de heer Mor-
tier niet meer de autoriteit om de
sportdienst nog te leiden. De heer
Mortier verdedigt zich met te zeggen
dat men hem opbelt en een gesprek
vraagt. Waarom niet het nuttige aan
het aangename paren en dit tijdens
het eten doen, zo redeneert hij. Ik
heb de indruk dat de heer Mortier er
een gewoonte van heeft gemaakt zijn
arbeidsdag om half elf aan te vangen
zodat hij op tijd is voor de telefoons
van degenen die hem uitnodigen voor
een etentje. Vandaar dat hij zijn dag
zo vroeg begint om tussendoor ook
nog wat kranten door te nemen. Zijn
uitvoerige arbeid lijkt te gebeuren
tussen 12 en 16 uur, zijnde de uren
waarin het verlengde eetmaal plaats-
vindt. De laatste werkuren tot 18 uur
worden dan in alle rust besteed aan
de spijsvertering.

De heer A. Denys : Ik stel voor dat
wij onze agenda van deze namiddag
zouden wijzigen. Als ik u bezig hoor,
mijnheer Van den Bossche, dan heeft
het geen enkele zin om hier zoals wij
vanmiddag van plan zijn, de leden
van de Raad van beheer aan te dui-
den, want u wil van hieruit zelf dit
Instituut beheren.

De heer L. Van den Bossche : Dat
heb ik niet gezegd.

De heer A. Denys : Maar daar komt
het op neer. U wil zich bezighouden
met zaken die naar mijn gevoel uit-
sluitend en alleen voor de Raad van
beheer van de BRT bestemd zijn.

De heer L. Van den Bossche : Stel
dat u gelijk hebt, mijnheer Denys,
dan wil ik u een andere vraag stellen.
Vraag eens aan uw beheerders hoe
de onderzoekscommissie samenge-
steld is en of de leden niet geschrok-
ken zijn dat de onderzoekscommissie
zo bliksemsnel klaar was. En vraag
eens hoeveel tijd ze nodig gehad heb-
ben maandag om gebeurlijk hun on-
genoegen kenbaar te maken aan de
Administratie. ,,Er is meer verkeerd
in de Staat van Denemarken, dan al-
leen maar de Prins”.

Ik denk dat collega Denys terecht de
vraag heeft gesteld naar de werking
van bepaalde instellingen die door
deze Raad zijn opgericht, met name
wat de Raad van beheer van de BRT
betreft. Deze zaak komt in dit half-
rond terecht omdat de pers erover
geschreven heeft. Men zou de indruk
kunnen krijgen dat het allemaal uit
de linkse hoek komt omdat het dag-
blad De Morgen en het weekblad
Humo hierover publiceerden. Ik wil
dit enigszins rectificeren. Ook andere
persorganen beschikten over een
dossier betreffende de hoofdredac-
teur van de sportredactie, maar heb-
ben dit niet gepubliceerd. Het is mij
bekend dat een belangrijke Antwerp-
se krant met een belangrijke hoofdre-
dacteur die vroeger nog op een hoog-
staande vergadering de pen hanteer-
de, geweigerd heeft dit dossier te pu-
bliceren, maar het wel heeft overge-
maakt aan de Administrateur-Gene-
raal van de BRT. Dit om erop te
wijzen dat de berichten niet alleen
uit één bepaalde hoek komen, want
in dat geval zouden hierbij ook nog
andere dingen kunnen worden veron-
dersteld.

De vraag is wat de Administrateur-
Generaal en de Raad van Beheer van
de BRT hebben gedaan toen het ge-
val voor hen onmogelijk nog te ont-
wijken was. Zij hebben intern een
aantal onderzoekscommissies opge-
richt. Wat de samenstelling van deze
commissies betreft, laat ik de kritiek
daaromtrent over aan collega Van
den Bossche ; deze kritiek is wellicht
niet onterecht.

De Voorzitter : De heer De Beul
heeft het woord.

Wanneer een raad van bestuur met
dergelijke problemen wordt gecon-
fronteerd - en heus niet alleen de
klacht over de werking van de sport-
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De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik had voor-
af medegedeeld dat ik mij bij deze
interpellatie van collega Van den
Bossche wou aansluiten, maar ik voel
mij nu wat onwennig op deze tribune,
niet om wat hier werd gezegd, maar
wél omwille van de badinerende wij-
ze waarop ,,dit geval” naar voor werd
gebracht. Het kan intellectueel ple-
zant zijn van dit op deze toon te ho-
ren vertellen, maar ik vind dat derge-
lijke zaken hier niet zo moeten wor-
den gebracht.
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De Beul
sportredactie van de BRT, waarvoor
de verantwoordelijkheid in de schoe-
nen wordt geschoven van de hoofdre-
dacteur, maar ook regelrechte aantij-
gingen van corruptie - meen ik dat
de raad van bestuur van de BRT niet
zomaar gewoonweg een administra-
tieve onderzoekscommissie moet in-
stellen maar wel degelijk naar de
noodrem moet grijpen en een beroep
doen op het Hoog Comité van Toe-
zicht.

Wat collega Van den Bossche heeft
gezegd is ook waar, met name dat de
derden die erbij zijn betrokken zich-
zelf niet zullen komen aanklagen. De
collega’s die inderdaad iets van de
feiten afweten, hebben schrik erover
te getuigen. Het zal trouwens aan de
Minister niet onbekend zijn dat één
collega wel heeft gesproken en be-
paalde concrete aanwijzingen heeft
gegeven.

Het spijt mij dan ook te moeten vast-
stellen dat de raad van bestuur van
de BRT nog maar eens een subcom-
missie voor onderzoek heeft aange-
steld in verband met dit ene aspect
en geen beroep doet op het Hoog
Comité van Toezicht. Er bestaat in-
derdaad een groot verschil tussen een
administratieve onderzoekscommis-
sie binnenshuis, die slechts over be-
perkte mogelijkheden beschikt, en
het Hoog Comité van Toezicht dat
grondige mogelijkheden tot onder-
zoek heeft.

Mijnheer de Minister, ik vraag u bij-
gevolg dringend aan de Raad van Be-
heer van de BRT te suggereren, in
het belang van de werking van de
instellingen en eveneens in het be-
lang van de werking van de instellin-
gen en eveneens in het belang van de
betrokken persoon zelf, een beroep
te doen op het Hoog Comité van
Toezicht. Inderdaad, ook de betrok-
ken persoon heeft hierbij belang. Nu
blijft het bij een welles-nietes-spel-
letje  : de aantijgingen zijn geformu-
leerd ; de betrokkene ontkent ; hij
wendt zich tot de rechtbank tot het
bekomen van schadevegoeding.
Maar als er na een degelijk onder-
zoek door een gerechtelijke of quasi-
gerechtelijke instantie geen uitspraak
komt in deze of gene richting, blijft
dit odium hangen.

Wat de malaise bij de BRT betreft -
en hierin kan ik de heer Van den
Bossche bijtreden - zelfs indien de
aantijgingen van corruptie en derge-
lijke onwaar zouden blijken, zal de
Raad van Beheer mede op suggestie
van de Gemeenschapsminister van
Cultuur, een oplossing moeten zoe-
ken om aan deze malaise een einde
te stellen. De enige oplossing die wel-
licht mogelijk zal zijn, is de betrokke-
ne verantwoordelijk maken voor een
andere afdeling bij de BRT.

Graag zou ik van de Minister verne-
men of hij ermee akkoord gaat bij de
BRT erop aan te dringen het Hoog
Comité van Toezicht onmiddellijk
met een onderzoek te gelasten. (Ap-
plaus)

De Voorzitter : De heer Van Rom-
puy heeft het woord.

De heer E. Van Rompuy (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, he-
ren Ministers, geachte collega’s, ik
wens mij aan te sluiten bij het begin
van de uiteenzetting van de heer De
Beul. Men zou inderdaad kunnen la-
chen met de geestige uiteenzetting
van de heer Van den Bossche, maar
wat hij hier doet is volgens mij ge-
vaarlijk en dit vanuit drie oogpunten.

Ten eerste worden wij, als instelling,
een soort van onderzoeksrechter. Ik
merk dit soms ook in het nationale
Parlement, maar hier in de Vlaamse
Raad merk ik dit meer en meer en
vervaagt het onderscheid tussen wat
wij geacht worden te doen en de
rechterlijke macht. Men spreekt hier
over corruptie. Men leest artikels
voor en om te eindigen zegt men dan
,,het zou.. .“, maar dit is zoals ,,men-
tez, mentez, il en restera toujours
quelque chose”. Gaan wij hier de
toer op van de ,,scandalitis” ? Moeten
wij problemen aansnijden waarvan
men weet dat de betrokken persoon
- of hij een VU-er of een CVP-er is
weet ik niet, ik heb die man nooit
ontmoet - een klacht bij de recht-
bank heeft ingediend. Wij gaan hier,
zomaar, op een blauwe of op een ro-
de woensdagmorgen, het proces ma-
ken van een persoon in zijn eer en
zeggen dat hij corrupt is, enzovoort.
Ik vind dat zeer gevaarlijk. Het is
trouwens een tendens in dit parle-
ment om meer en meer een soort van

onderzoeksrechter te spelen.  Ik
meen dat dit niet de taak is van het
Parlement.

Ten tweede, sluit ik mij aan bij wat
de heer Denys heeft gezegd. Wij zijn
de Vlaamse Raad en wij duiden be-
heerders aan. Is het onze taak hier
Raad van Beheer van de BRT te spe-
len en te oordelen over allerhande
toestanden ? Wij hebben een paar
maanden geleden eens een debat ge-
had, meer bepaald toen de heer Co-
veliers niet was uitgenodigd voor een
Confrontatie-uitzending tussen de
heer Galle en de heer Suykerbuyk.
De heer Coveliers vroeg toen het
ontslag van Etienne Van den Bergh
omdat hij de heer Coveliers niet had
uitgenodigd.

De heer A. Denys : Mijnheer Van
Rompuy, het is een feit dat er toen
ook een paar hun ontslag hebben
aangeboden.

De heer E. Van Rompuy : Daarover
gaat het niet. De heer Coveliers zei
dat, omdat hij niet op Confrontatie
mocht komen door de schuld van de
heer Etienne Van den Bergh die een
CVP-er was. Die man moest ontsla-
gen worden ! Dat is hier gezegd ge-
weest. Dat is de vermenging tussen
de Vlaamse Raad en de Raad van
Beheer van de BRT.

Wij zijn allemaal politici en dus me-
dia-geil en overdreven bekommerd
om wat er in dat instituut gebeurt.
Bij een volgende stap kan men zich
afvragen waarom bepaalde mensen
niet te zien waren of zekere thema’s
niet aan bod kwamen in ,,De zevende
dag” - is een escalatie die zal worden
voortgezet als men geen onderscheid
maakt tussen ons als Vlaamse Raad
en de Raad van Beheer van de BRT.

Ik kom aan het derde punt. Mijnheer
Van den Bossche, u bent een verde-
diger van de BRT, u bent tegen de
commerciële televisie en voorstander
van het monopolie. U is uw uiteen-
zetting begonnen met te zeggen dat
er drie mensen werden aangeduid
voor een onderzoekscommissie en
dat die alle drie van CVP-signatuur
waren.

De heer L. Van den Bossche : Ik heb
dat zo niet gezegd.
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De heer E. Van Rompuy : Jawel, u
spreekt over drie verantwoordelijken
die een CVP-signatuur hebben. U
spreekt van de heer Mortier van de
sportredactie als van iemand met een
CVP-signatuur. U maakt het proces
van een instelling waar iedereen
blijkbaar een kleur heeft en waar ook
alles volgens kleur moet gebeuren.
Dat is een veroordeling van de BRT.
Door uw uiteenzetting brengt u een
nekslag toe aan wat ik dacht de auto-
nomie van de BRT te zijn. Er is na-
tuurlijk een Raad van Beheer waar
er een zekere politieke dosering is.
U gaat echter verder en zegt dat er
in de sportredactie aan het hoofd een
CVP-er zit. Is het de bedoeling dat
wij hier tussenkomen om in de toe-
komst CVP-voetbalploegen op het
scherm te krijgen ? Ook vanuit dat
oogpunt vond ik uw betoog beneden
alles. Ik betreur ten zeerste de door

vertegenwoordiger,
isalle, geuite verklaring, die~~rh~~
proces maakt van wat er gebeurt pre-
cies omdat ze het niet gehaald heeft
in de Raad van Bestuur. Ik besluit :
ten eerste, wij worden meer en meer
onderzoeksrechter ;
ten tweede, wij vermengen de be-
voegdheden van de Raad van Be-
stuur met die van de Vlaamse Raad ;
ten derde, u heeft hier in feite een
betoog gehouden voor een absolute
politisering van de BRT. Ik betreur
dat. Het zijn echter degenen die het
meest pleiten voor de autonomie van
de BRT die hier een forum willen
maken van politieke inmenging in de
autonomie van de instelling. (Ap-
plaus)

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s,
eerst en vooral wil ik beklemtonen
dat ik het volledig eens ben met de
analyse die zoëven door collega Van
Rompuy is gemaakt. Het is niet de
eerste maal dat wij dergelijke discus-
sies voeren in deze Raad. Ook colle-
ga Denys heeft andermaal gewezen
op het respecteren van de autonomie
van de BRT. Wat wij bezig zijn op
deze basis is het afleveren van een
permanent brevet van onbekwaam-
heid aan onze bestuurders. Wij moe-
ten ervan uitgaan dat, als wij de

BRT, die ons allen lief is, willen vei-
lig stellen voor de toekomst, er in de
komende weken en maanden belang-
rijke zaken zullen gebeuren. Collega
Van den Bossche heeft terecht gewe-
zen op de nakende concurrentie. Wij
moeten dus aan de BRT de slag-
kracht geven die zij zal nodig hebben
om haar taak als openbare omroep
in het gewijzigde medialandschap te
kunnen vervullen. Als wij de BRT
van hieruit zouden gaan besturen dan
meen ik niet dat dit het perfekte ka-
der is om de omroep die kansen aan
te reiken.

Ik kan kort zijn over de zaak die door
collega Van den Bossche is aange-
kaart. Het is inderdaad zo dat een
aantal persartikelen gewezen hebben
op ten eerste, een diepe malaise die
er zou heersen binnen de sportredac-
tie van de BRT, meer bepaald de
relatie tussen enerzijds de hoofdre-
dacteur en, anderzijds, al zijn colle-
ga’s en, ten tweede, - dat is veel er-
ger - op bindingen, materieel, finan-
cieel, die zouden bestaan tussen aan
de ene kant inrichters van sportmani-
festaties, sponsors en aan de andere
kant het personeel van de BRT. Zo-
als het hoort is de zaak besproken
tijdens de vergadering van de Vaste
Commissie van 15 februari jongstle-
den en is eveneens uitvoerig aan bod
gekomen op de Raad van Bestuur
van 22 februari. Uit de notulen blijkt
dat er een vraag is gesteld naar een
grondig intern onderzoek, wat mij
nogal evident lijkt. Men heeft een on-
derscheid gemaakt tussen enerzijds
d e  p r o b l e m a t i e k  ,,malaise sport-
redactie” en, anderzijds, de aantijgin-
gen die werden geformuleerd tegen
de persoon van de hoofdredacteur.
Het gaat dus om twee verscheidene
zaken en men heeft dan ook geoor-
deeld dat het nuttig was twee onder-
scheiden onderzoekscommissies op
te richten.

De eerste commissie ,,onregelmatig-
heden hoofdredacteur” is samenge-
steld door de bestuursdirecteur Infor-
matie, de directeur Personeel en de
directeur Juridische Dienst.

De tweede commissie, wat de malai-
se aangaat in de sportredactie, be-
staat uit de directeur-generaal Radio,
de directeur-generaal Televisie, de

bestuursdirecteur Informatie
directeur Personeel.

en de

Men deelt mij mede dat de tweede
commissie nog niet rond is met haar
werkzaamheden. Zij zou ten vroegste
opnieuw bijeen komen op 21 maart
aanstaande.

Wat de eerste commissie, aantijgin-
gen tegen de hoofdredacteur, betreft,
meldt men mij dat drie vergaderingen
hebben plaatsgehad en dat men per-
manent werd geconfronteerd met het
probleem van een gebrek aan be-
voegdheid tot het ondervragen van
buitenstaanders. Collega Van den
Bossche heeft inderdaad gevraagd
waartoe een administratief onder-
zoek kan leiden.

Zo kom ik tot de vraag van collega
De Beul. Ik meen dat men op een
bepaald ogenblik een keuze zal moe-
ten maken voortgaande op de resul-
taten van het onderzoek of al dan
niet het Hoog Comité van Toezicht
moet worden ingeschakeld.

Ik wens echter niet vooruit te lopen
op de besprekingen ter zake in de
Vaste Commissie want ik heb giste-
ren vernomen dat de Raad van Be-
stuur heeft beslist dat deze commissie
een bijkomend onderzoek zal wijden
aan de resultaten van de commissie
Aantijgingen. Collega Van den Bos-
sche heeft gezegd dat het allemaal
niet ernstig is gebeurd, dat de com-
missie in feite niet goed kon functio-
neren en dat ze was samengesteld op
een manier dat ze eigenlijk niet goed
kon functioneren. Ik stel vast dat
over de resultaten van het onderzoek
van die commissie in de BRT nog
geen uitsluitsel bestaat. Ik wens dus
af te wachten wat de bestuursorganen
van de BRT zullen beslissen in ver-
band met de resultaten van dat on-
derzoek. Aan de hand daarvan zal ik
oordelen of al dan niet het Hoog Co-
mité van Toezicht met een onderzoek
moet worden belast.

Sta mij toe niet vooruit te lopen op
een onderzoek dat in mijn ogen nog
niet is beëindigd. Op het ogenblik dat
ik in eer en geweten de overtuiging
zou zijn toegedaan dat het onderzoek
van de commissie 1 niet op een ernsti-
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Dewael

ge wijze is gebeurd dan zal ik niet
nalaten de suggestie over te maken
waarop collega De Beul heeft aange-
drongen. (Applaus)

De Voorzitter : De heer Van den
Bossche heeft het woord.

De heer L. Van den Bossche (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
aan collega De Beul kan ik misschien
zeggen ,,wat niet met de nodige hu-
mor kan worden gezegd, hoeft mis-
schien niet te worden gezegd”. Het
is niet omdat men een of ander kan
relativeren dat ik minder zwaar til
aan de feiten op zichzelf.

Wij hebben hier collega Van Rom-
puy horen spreken op een magister-
toon. Ik noteer drie zaken waar ik
mij voor een stuk kan in terugvinden.
Ten eerste, als ik misschien badine-
rend ben overgekomen, en veel ge-
nuanceerd heb - met genuanceerde
vragen kan men toch brutale resulta-
ten bekomen - betekent dat nog niet
dat elke ,,zou” een verzachting is van
de mededelingen die werden gedaan.

Wat het onderzoek zelf betreft, be-
veel ik de literatuur aan van de de-
batten betreffende de zaak Baudrin.
Het is vóór onze tijd, maar het is
leerzame lectuur omdat de heer Van
Rompuy zijn voorgangers aan het
werk kan zien over een probleem
waarover op dat ogenblik alleen
maar de pers had geschreven. Hij zal
dan vaststellen dat ik ondanks alles
een vreselijk genuanceerde jongen
ben. Hun uitlatingen werden achteraf
zelfs nooit bewaarheid in vonnissen
en arresten hoewel zij  - ,,et ce
n’étaient pas les moindres” - hun
stellingen met veel kracht onderlijn-
den.

De heer E. Van Rompuy : Het zou
een les moeten zijn.

De heer L. Van den Bossche : Mijn-
heer Van Rompuy, als u het verslag
leest zal u vaststellen dat mijn gema-
tigdheid daartegen schril afsteekt.
(Onverstaanbare opmerkingen van de
heer Annemans)

Ik versta uw opmerking niet, Mijn-
heer Annemans. Als u uw micro zou
aanzetten, zou ik u misschien begrij-
pen.
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Ik herhaal dat ik onze taak niet ver-
war met die van onderzoeksrechter.
Men kan natuurlijk zeggen : ,,Men-
tez, mentez, il en restera toujours
quelque chose” . Dat is het probleem,
ik geef het eerlijk toe. Dat is ook de
reden waarom ik niet vlijmscherp ben
geweest. Ik zou - zoals u dat ook zou
kunnen - eenzelfde dossier volgens
verschillende methoden kunnen aan-
pakken, maar ik heb het niet gedaan
omdat ik mij, beroepshalve misschien
nog meer dan u, bewust ben van het
probleem van iemand die op een be-
paald ogenblik beticht en zelfs gedag-
vaard wordt en die zich onschuldig
acht of onschuldig is.

De heer E. Van Rompuy : En in het
publiek daarover debatteren is de re-
medie ?

De heer L. Van den Bossche : Neen,
maar u kunt het niet uitsluiten. Want
ondertussen schrijft men er over en
het is niet omdat wij hier collectief
,,het zand zoeken om de kop in te
steken” dat er niet over gesproken
wordt.

De heer E. Van Rompuy : Maar, als
,,Humo” morgen een artikel schrijft
over u is dat nog geen reden om daar-
over te interpelleren.

De heer L. Van den Bossche : Als
ik op dat ogenblik de verantwoorde-
lijkheid zou dragen zult u de eerste
zijn om mij te interpelleren.

De heer E. Van Rompuy : Nooit
over personen.

De heer L. Van den Bossche : 211
overige ,,slechterikken”,  die niet zo
edel geïnspireerd zijn als u, zouden
dat wel doen.

Laten wij duidelijk stellen dat ik hier
geen proces heb gemaakt. Ik stel en-
kel vast dat er twee verwijten zijn
gesignaleerd. Zoals de heer De Beul
heeft bevestigd, hadden blijkbaar
nog andere kranten dossiers in dat
verband, maar zij hebben ze niet ge-
publiceerd. De feiten zijn in alle ge-
val op de publieke markt gekomen.
Ik heb geen enkel ogenblik een ver-
oordeling over corruptie uitgespro-
ken en heb evenmin gezegd dat die
persoon zich aan onfrisse praktijken
schuldig zou hebben gemaakt. U kan
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het stenografisch verslag opvragen,
ik zal het niet corrigeren. Ik heb al-
leen gezegd dat nu blijkbaar de ma-
laise vaststaat, na de mededeling die
door de ganse sportredactie is ge-
daan. Dat is alles, Mijnheer Van
Rompuy. Het is niet omdat mijn
woorden, zoals ze geformuleerd zijn,
u niet behagen, dat u er de nodige
passages moet uit schrappen opdat
ze u wel zouden behagen.

Ik geef toe dat wij geen onderzoeks-
rechter zijn, maar het probleem is
veel moeilijker dan u het hebt ge-
steld. Deze uitlatingen zijn publiek
domein, evenals wat in de BRT ge-
beurt, en daarover kunnen wij ons
vragen stellen. Hier benader ik mis-
schien het dichtst uw opmerking. De
relatie Vlaamse Raad - BRT is inder-
daad een permanent probleem voor
alle partijen. Ik herinner mij dat de
heer Marc Olivier ooit op deze tribu-
ne gedurende een kwartier heel
kwaad beweerde dat de berichtge-
ving op de BRT niet eerlijk verliep
omdat de Broeder Isidoor-herden-
king in het stadion van KV Kortrijk
niet in het nieuws is gekomen, hoe-
wel er 15.000 mensen aanwezig wa-
ren. Het is dus een probleem voor
alle fracties en men doet er beter aan
niet de ,,heiligheid” te prediken,
maar met een aantal personen in alle
rust en kalmte te overleggen hoe het
probleem kan worden opgelost. Ik
ben het beu lessen te krijgen in ,,hei-
ligheid”, alsof er in dit halfrond
slechts één ,,heiligheid” bestaat, na-
melij  k die van de CVP, en alsof alle
anderen immoreel zijn. Ik raad alle
fracties aan dergelijke toon niet aan
te slaan en te erkennen dat het pro-
bleem bij iedereen bestaat.

Minister H. Weckx : Een zeer zwak-
ke verdediging.

De heer J. Van Elewyck : Leg dat
eens uit, Mijnheer de Minister.

De heer L. Van den Bossche : Wat
is dan de juiste verdediging ?

Minister H. Weckx : Ik heb het recht
om dat te zeggen.

De heer L. Van den Bossche : Na-
tuurlijk, zoals ik ook het recht heb
om te zeggen dat u een zeer mooie
haardos hebt. Op dat niveau zijn wij
het eens.

185



Aansluitend bij de stijgende kritiek op de wederinvoering van de zomertijd stelde
VU-spreker L. Vanhorenbeek in zijn interpellatie enkele vragen betreffende de
negatieve ecologische relatie tussen zomeruur en zure regen

De heer H. Weckx : Ik ga aan u niet
vragen wat ik hier mag zeggen.

Als u zegt dat het maar een uitlating
is dan is mijn opmerking over uw
haardos even gefundeerd en hoef ik

De heer L. Van den Bossche : Dat
hoeft u inderdaad niet te doen, mijn-
heer de Minister. Ik wou enkel vra-
gen waarop uw bewering gesteund is.

daarover ook geen uitleg te geven.

Minister P. Dewael : Stam mij toe u
even te onderbreken, mijnheer Van

den Bossche.

De heer J. Van Elewyck : Is er dan
geen consensus binnen de Executieve
dat de leden hier om beurt moeten
spreken ?

Minister P. Dewael : Wanneer het
gaat om aangelegenheden die beho-
ren tot het zogenaamd publiek do-
mein gaat het inderdaad niet op de
kop in het zand te steken en te doen
alsof er niets gebeurd is. Het valt mij
echter wel op dat wanneer gelijkaar-
dige feiten zich voordoen bij andere
parastatale instellingen, daarover
met geen woord wordt gerept. Ik heb
ook de voogdij over het Vlaams
Commissariaat-Generaal voor Toe-
risme. Dit spreekt blijkbaar minder
tot de verbeelding want daarover
worden nooit vragen gesteld. Bij het
minste echter wat in de BRT gebeurt,
staat men hier in dit halfrond klaar
om te interpelleren. Ik vind dat niet
erg logisch.

De heer L. Van den Bossche : Uw
opmerking is terecht, mijnheer de
Minister. Daar zijn verscheidene re-
denen voor waarvan ook de heer Van
Rompuy er enkele heeft aangehaald.
Het ligt voor de hand dat politici ster-
ker geïnteresseerd zijn in de media
aangezien die dichter bij hun activi-
teiten staan. Een andere reden waar-
om onze aandacht meer uitgaat naar
de media is dat het aantal miljarden
dat naar de BRT gaat vermoedelijk
veel groter is dan wat naar het Com-
missariaat-Generaal voor Toerisme
gaat.

Zo kom ik tot mijn derde punt waar
de heer Van Rompuy beweert dat ik
de indruk zou wekken dat de BRT
gepolitiseerd zou zijn.

Ik wek bewust die indruk. Ik denk
zelfs dat dit inderdaad zo is. (Gelach
op sommige banken) Indien mijn
vrouw mij tussen vier muren zou vra-
gen of ik die indruk heb - niet alleen
de vrouw van Jean-Luc Dehaene
heeft interesse voor de bekommer-
nissen van haar man - zou ik haar,
met sterkere woorden dan hier, be-
vestigend antwoorden. Ik herhaal dat
ik inderdaad de indruk heb dat de
BRT gepolitiseerd is. Ik vermoed
zelfs dat na implementatieverslagen,
om partijpolitieke redenen, soms di-
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Van den Bossche

rectieambten worden bijgecreëerd.
Ik heb ook de indruk dat bij de BRT
niet iedereen wordt benoemd omwil-
le van zijn bekwaamheid. Voor dege-
nen die altijd aan de macht zijn, geldt
dit vanzelfsprekend meer dan voor
de anderen.

Mevrouw N. Maes : Het stelsel
D’Hondt  speelt daarin een rol.

De heer L. Van den Bossche : Inder-
daad, maar ook de eeuwigheid van
de macht speelt daarin mee. De ene
moet een grotere schoen aantrekken
dan de andere.

Dat niet iedereen uitsluitend omwille
van zijn bekwaamheid wordt be-
noemd, is precies één van de proble-
men van de BRT. Ik ga akkoord met
de Minsiter wanneer hij zegt dat de
BRT slagkracht moet hebben. Ook
voor een openbare instelling impli-
ceert slagkracht echter het verenigen
van twee zaken : ten eerste, de repre-
sentatieve vertegenwoordiging van
de maatschappij - wat het zwakke
punt is - en ten tweede, een keuze
die maximaal gebaseerd is op be-
kwaamheid. Dit laatste is inderdaad
geen absoluut criterium aangezien
ook appreciatie steeds een rol zal
spelen.

Ik heb de indruk dat er met die keuze
iets mis loopt en dat de BRT daaron-
der lijdt. U hebt mij zeer goed begre-
pen. Ik ben van mening dat de BRT
beter wordt gediend met dit rustig
publiekelijk te bekennen dan door de
lijn die u volgt aan te houden en ver-
ontwaardigd te zijn over een zogezeg-
de aanval op partijpolitieke vrienden
in de BRT. Mijn moeder heeft altijd
gezegd dat er mag worden gelogen,
maar dat er niet mag worden over-
dreven in het liegen. Vandaar dat ik
ontken dat de BRT niet zou lijden
aan die ziekte.

Wat de minister betreft kan ik zeer
kort zijn. Hij heeft een overzicht ge-
geven en daar kan ik hem volgen.

Het verheugt mij dat de leden van de
Raad van bestuur van de BRT verder
gaan met het onderzoek. Zij zullen
echter op een bepaald ogenblik moe-
ten kiezen wat zij gaan doen. Het is
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niet omdat hun onderzoek eventueel
geen resultaat zou opleveren, dat zij
mogen besluiten om het dossier niet
over te maken. De keuze is er voor
de Raad van bestuur - en daar stel
ik mij niet in zijn plaats -. De vraag
bij de Raad van bestuur van de BRT
moet niet door mij, maar door de
Raad zelf worden beantwoord. De
Raad moet beslissen of eventueel het
Parket wordt ingeschakeld. Ik vind
dat u, mijnheer de Minister, in deze
omstandigheden moet vragen dat de
hoofdredakteur sport onmiddellijk
zijn werk verlaat, hetzij tijdelijk tot
het na het onderzoek van de feiten,
hetzij definitief. Hij heeft niet meer
de autoriteit om op dit ogenblik de
zaak te kunnen leiden.

Ik verheug mij er dus over dat de
Raad van Beheer op dit ogenblik een
bijkomend onderzoek doet. Er is het
onderzoek van de drie ambtenaren
geweest. Uw zwijgen, mijnheer de
Minster,  is als het ware welspreken-
der dan vele woorden, maar alleszins
is het een feit dat de drie ambtenaren
geen schitterend onderzoek hebben
uitgevoerd. De berichten die mij
daarover ter ore zijn gekomen van
links en van rechts - vooral van
rechts (Gelach) - sterken mij in de
overtuiging dat het onderzoek niet
erg briljant was. De BRT-raad heeft
na een lange discussie beslist om er
nog iets bij te doen. Hij gaat een on-
derzoek doen met een andere samen-
stelling, een samenstelling die er niet
kan worden van verdacht de zaken
uit partijpolitieke invalshoek te bekij-
ken. De Raad van bestuur heeft
merkwaardigerwijze hetzelfde gevoel
als ik en heeft gemeend dat de onder-
zoekscommissie meer pluriform
moest worden samengesteld. Ik ver-
heug mij daarover, mijnheer de Mi-
nister, maar ik vind dat uw vertegen-
woordiger in de Raad moet aandrin-
gen dat onmiddellijk maatregelen
worden genomen.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael : Mijnheer de
Voorzitter, er zijn twee mogelijkhe-
den ; ofwel komt de Raad van Be-
heer tot de vaststelling dat het intern
administratief onderzoek niet vol-
staat en kan hij op dat ogenblik toe-
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lating vragen aan de voogdij om het
Hoog Comité van Toezicht in te scha-
kelen, ofwel vraagt de Raad van Be-
stuur zulks niet en is er de mogelijk-
heid dat de voogdijminister het recht-
streeks doet. Ik wil echter op die be-
slissing niet vooruitlopen. Ik heb gis-
teren vernomen dat de Raad van Be-
stuur heeft beslist dat de vaste com-
missie hoe dan ook een bijkomend
onderzoek zal wijden aan de resulta-
ten van de commissie Aantijgingen.
Laten wij even afwachten. Dan zul-
len wij zien wat de vaste commissie
vraagt. In het licht daarvan zal ik
mijn houding bepalen.

De heer L. Van den Bossche : Mijn-
heer de Minister, ik verheug mij over
uw verdere aandacht voor deze aan-
gelegenheid.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Interpellatie van de heer L. Vanho-
renbeek tot de heer J. Dupré, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Landinrichting en KMO-beleid, over
de relatie tussen het invoeren van het
zomeruur en de toenamen van de zu-
re regen

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Vanhoren-
beek tot de heer Dupré, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu,
Landinrichting en KMO-beleid, over
de relatie tussen het invoeren van het
zomeruur en de toename van de zure
regen.

De heer Vanhorenbeek heeft het
woord.

De heer L. Vanhorenbeek (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
laten wij na deze geanimeerde discus-
sie naar de aarde terugkeren.

Naar aanleiding van de wederinvoe-
ring van de zomertijd op 27 maart
1988 en ten gevolge van de stijgende
kritiek ertegen, zou ik de geachte Mi-
nister enkele vragen willen stellen be-
treffende de relatie tussen het voeren
van het zomeruur en de toename van
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Vanhorenbeek

de zure regen.

stig van het wegverkeer, te bestrij-
den ?

uur nog
toond.

niet kon worden aange-

Op ecologisch vlak werd door diverse
onderzoekers inmiddels de negatieve
relatie tussen het zomeruur en de zu-
re regen aangetoond. Vermits de
avondpiek van het autoverkeer twee
uur wordt vervroegd, zijn de uitlaat-
gassen van de motorvoertuigen on-
derhevig aan meer zon en meer licht.
Hierdoor ontstaat een hogere ozon-
concentratie, die daardoor een nega-
tieve invloed uitoefent op de flora.
Deze luchtverontreiniging beïnvloedt
direct of indirect de zuurtegraad van
het milieu. Het zijn deze zuren die
door de wind worden verder gedra-
gen en die de massale bossterfte ver-
oorzaken.

In maart 1986 stelde ik hieromtrent
een schriftelijke vraag aan de toen-
malige Gemeenschapsminister van
Leefmilieu.

Uit het antwoord onthouden wij dat
het departement Leefmilieu samen-
werkt met de OESO en de EG. Deze
samenwerking heeft tot doel door
middel van grootschalige modelbere-
keningen episodes van hoge fotoche-
mische verontreiniging te evalueren
en bestrijdingsmiddelen te ontwer-
pen tegen de fotochemische pollutie.

Tijdens de zomerperiode komen er
onder invloed van het zomeruur re-
gelmatig episodes met hoge ozoncon-
centraties voor. De polluenten die
het uitgangspunt vormen van deze
reacties, zijn in hoofdzaak stikstofo-
xyden en koolwaterstoffen, afkom-
stig van het wegverkeer.

Graag vernamen wij van de geachte
Minister een antwoord op de volgen-
de concrete vragen.

1. Zijn de resultaten bekendgemaakt
van het onderzoeksprogramma
PHOXA en van het programma ,,La-
grangion trajectory model” van het
NILU (Noorwegen) ?

2. Zo ja, werden deze onderzoeksre-
sultaten reeds door de Vlaamse Ge-
meenschap en door uzelf geëva-
lueerd ?

3. Welke maatregelen overweegt de
Minister om de polluenten, afkom-

4. Werd het effect van de invoering
van het zomeruur op de toename van
de zure regen verder onderzocht ?
Wat zijn hier de resultaten ?

De Voorzitter : Minister Dupré heeft
het woord.

Minister J. Dupré (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik antwoord
zo zakelijk mogelijk op de vragen die
mij door de heer Vanhorenbeek zijn
gesteld.

Vooraf bevestig ik de stellingname
die door mijn voorganger destijds als
antwoord op zijn schriftelijke vraag
(nummer 141 van 11 maart 1986) aan
het geachte lid werd meegedeeld, na-
melijk dat het niet opportuun wordt
geacht de gewestelijke administratie
te gelasten met een bijzonder onder-
zoek naar de relatie tussen het invoe-
ren van het zomeruur en de toename
van de zure neerslag.

De resultaten van de onderzoekspro-
gramma’s, waarnaar de interpellant
verwijst, zijn mij, noch het Bestuur
voor Leefmilieu van de Vlaamse Ge-
meenschap bekend. Wel worden
door het Instituut voor Hygiëne en
Epidemiologie ter controle van de fo-
tochemische luchtverontreiniging
componenten zoals ozon, stikstofo-
xyden en organische koolwaterstof-
fen gemeten.

Deze meetresultaten tonen aan dat
in 1987, zelfs tijdens de ergste perio-
de van fotochemische smog, de Ame-
rikaanse EPA-norm (Environnement
Protection Agency) van 120 ppb
(parts per billion) voor ozon niet be-
reikt werd, dit in tegenstelling tot
1986, toen piekwaarden van 160 ppb
werden gemeten. Deze daling is
evenwel ongetwijfeld hoofdzakelijk
aan de weersomstandigheden toe te
schrijven.

Hiermee wordt bevestigd dat de me-
teoparameters, de zonne-instraling,
de bewolkingsgraad, de windsnel-
heid, de oorsprong van de luchtmas-
sa’s en de hoogte van de menglaag,
op korte termijn een dermate over-
wegende invloed hebben, dat het ef-
fect van de invoering van het zomer-

Het probleem van de mogelijke ef-
fecten van de invoering van het zo-
meruur op de toename aan zure neer-
slag is immers uiterst complex. De
eventuele invloed hierin van de lucht-
verontreiniging veroorzaakt door het
wegverkeer, is mogelijk afhankelijk
van de hiernavolgende elementen.

Ten eerste, de verkeersintensiteit en
de ermee gepaard gaande luchtver-
ontreiniging op zichzelf ; in dit ver-
band vermeld ik dat uit een eerste
evaluatie van de gegevens (verkeers-
tellingen enerzijds en brandstofver-
bruik anderzijds) van de laatste ja-
ren, gedaan door de Emissie Inventa-
ris Vlaamse Regio (die in mijn op-
dracht in Vlaanderen onder meer de
emissies van de voertuigen inventari-
seert), blijkt dat de afgelopen jaren
en vooral vanaf 1986 er effectief een
ernstige toename zou zijn geweest
van de verkeersintensiteit. Eventuele
zomeruureffecten zijn hier echter
evenmin uit af te zonderen.

Ten tweede, over het verschuiven
van de verkeerspieken naar de dagu-
ren met veel ultraviolette lichtinstra-
ling en dus met grotere fotochemi-
sche activiteit blijven de gegevens die
mijn voorganger reeds verstrekte op
de schriftelijke vraag nummer 141
van 11 maart 1986 nog steeds gelden.

Het is -mogelijk dat daar invloed van
uit gaat. Ik verwerp de stelling van
de interpellant dus niet. De verkeers-
intensiteit zelf kan echter toegeno-
men zijn, en dan maak ik nog geen
gewag van de weersomstandigheden,
die nog veel meer invloed hebben.

Men mag niet één facet afzonderen
uit het geheel. Andere factoren kun-
nen een veel grotere invloed hebben.
Wat zijn vraag naar de maatregelen
ter bestrijding van de luchtverontrei-
niging afkomstig van het wegverkeer
betreft, wijs ik er tenslotte op dat het
verkeer in het algemeen en de vast-
stelling van eventuele bijkomende
technische eisen aan motorvoertui-
gen ter beperking van de luchtveront-
reiniging aangelegenheden zijn die
tot de bevoegdheid behoren van de
nationale overheid.

Wat tenslotte de luchtverontreiniging
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J. Dupré
veroorzaakt door de industrie be-
treft, blijkt volgens de gegevens ver-
zameld door de Emissie Inventaris
Vlaamse Regio dat de emissie van
zwaveldioxyde door de industrie in
1986 in Vlaanderen nog 43 procent
bedroeg van deze in 1980 ; de emissie
van stikstofoxyden door de industrie
in 1986 in Vlaanderen nog 49 procent
bedroeg van deze in 1980.

Ik ben er mij uiteraard van bewust
dat niettegenstaande deze toch wel
spectaculaire dalingen, het beleid on-
verminderd dient voor te worden ge-

zet ter verdere beperking van de ge-
noemde industriële luchtverontreini-
ging. (Applaus bij de meerderheid)

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze

werkzaamheden voor deze voormid-
dag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
12.10 uur.
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